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اقتصادی

وزیر امور اقتصاد و دارایی:

نرخسودبانکیمطابقباکاهشتورمکممیشود

وزیر امور اقتصاد و دارایی گفت: زمانی که تورم ۴۰ درصد بود سود بانکها ۲۲ 
درصد اعلام شد و امروز که با کاهش 

مسعود کرباسیان شامگاه پنجشنبه در نشست خبری با خبرنگاران در پایان افتتاح 
پروژه های هفته دولت در استان اصفهان با اشاره به اینکه دولت یازدهم در شرایط 
تورم بیش از ۴۰ درصد و رشد اقتصادی منفی و در حالی که نابسامانی اقتصادی 
جرات انجام هر کاری را از مسئولان گرفته بود کار خود را آغاز کرد، اظهار داشت: 
وابستگی به نفت و فاصله زیاد بین واردات و صادرات و همچنین رشد قارچ گونه 
موسسات مالی و اعتباری غیر مجاز از دیگر ویژگی های شرایط اقتصادی کشور 
در آغاز دولت یازدهم بود.وی با بیان اینکه دولت یازدهم تلاش های زیادی برای 
سازماندهی وضعیت نابسامان اقتصادی کشور انجام داده است، افزود: در حال حاضر 
تورم تک رقمی شده و رشد اقتصادی نیز به مثبت ۱۲.۵ رسیده است و می توان 

گفت امروز قطار اقتصادی کشور روی ریل قرار گرفته است.
منظور از خصوصی سازی رد دیون دولت نیست

وزیر امور اقتصاد و دارایی با تاکید بر اینکه در دولت دوازدهم که ادامه دولت 
یازدهم است خصوصی سازی و مردمی کردن اقتصاد را در دستور کار داریم، تصریح 
کرد: البته باید توجه داشت که منظور از خصوصی سازی رد دیون دولت نیست چرا 
که امروز کشور در شرایط رشد اقتصادی قرار دارد و این روند در کنار کاهش تورم 

همچنان در دستور کار دولت قرار دارد.
وی بهبود فضای کسب و کار، کاهش تدریجی سود بانکی و کاهش وابستگی به 
نفت را نیز از برنامه های اصلی دولت دوازدهم عنوان کرد و ابراز داشت: در دولت 
یازدهم نیز اقدامات خوبی در حوزه کاهش وابستگی به نفت ایجاد شده است و 
کاهش شاخص وابستگی از ۴۳.۴ درصد در سال ۹۲ به ۲۶  درصد در سال ۹۵ 

مصداقی بر این مدعاست.
کرباسیان با اشاره به اینکه دولت یازدهم از سال ۹۲تا ۹۵ موفق به ایجاد یک 
و  دارد  ادامه  روند همچنان  این  افزود:  است،  هزار شغل شده  و ۹۶۰  میلیون 
بهره برداری از ۹۴۴ پروژه در یک روز در استان اصفهان از ظرفیت بالای ایجاد 
اشتغال در استان اصفهان خبر می دهد.وی در ادامه در بخش پرسش و پاسخ در 
پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا کاهش تدریجی نرخ سود بانکی امکان پذیر است 
یا خیر و آیا بانک ها با شرایط فعلی این امر را میپذیرند یا خیر گفت: زمانی که تورم 
۴۰ درصد بود سود بانکها ۲۲ درصد اعلام شد و امروز که با کاهش شدید تورم روبرو 
هستیم باید نرخ سود بانکی نیز کاهش یابد که البته این امر باید تدریجی انجام 
شود.وزیر امور اقتصاد و دارایی با تاکید براینکه بالا بودن نرخ سود بانکی ضد تولید 
و اشتغال است،  اظهار داشت: از این رو رئیس جمهور از لفظ باید برای کاهش نرخ 

سود بانکی استفاده کرده و به جد پیگیر این امر است.
طرح جامع مالیاتی کشور تدوین شد

وی با اشاره به اینکه به منظور ایجاد عدالت مالیاتی طرح جامع مالیاتی کشور 
تدوین شده است، تصریح کرد: در این زمینه مالیات بر ارزش افزوده در خصوصی 
سازی و مردمی کردن اقتصاد مورد توجه قرار دارد.کرباسیان با تاکید بر اینکه 
شفاف سازی اقتصادی در کشور در دولت دوازدهم مورد توجه است، تصریح کرد: 
همچنین به منظور بهبود شاخص های اقتصادی کشور مبارزه با پولشویی در 
چارچوب منافع ملی و اجرایی کردم دولت الکترونیک در دستور کار ویژه قرار دارد.

یک کارشناس بازار سرمایه عنوان کرد:

کاهشنرخسودسپردهورونقبلندمدت
بازارسهام

یک کارشناس بازار سرمایه عنوان کرد: در مجموع با کاهش سود سپرده ها، به 
تدریج شاهد کاهش هزینه مالی شرکتها، پروژه ها و نیز اقبال به سمت بازار سهام 

خواهیم بود. 
به گزارش سازمان بورس و اوراق بهادار، ۱۰ روز پس از اعلام تصمیم بانک مرکزی 
در خصوص کاهش نرخ سود بانکی و ابلاغ بخشنامه آن به بانک ها، بسیاری از 
فعالان بازار سهام با این سوال مواجه هستند که آیا کاهش نرخ سود سپرده ها 
رونق بلندمدت بازار سهام را در پی خواهد داشت یا خیر و اصولا افزایش شاخص 
بازار سهام تا کجا ادامه خواهد یافت؟ در پاسخ به این دغدغه بازار، ولی نادی قمی، 
فعال بازار سرمایه گفت: به نظر می رسد که بخش عمده افزایش قیمت سهام در 
روزهای اخیر به رشد قیمت های جهانی مواد خام مربوط می شود و اصولا اعلام 
کاهش نرخ سود سپرده ها به ۱۵ درصد، تاثیر بلند مدت  بر بازار سهام داشته باشد.

این فعال بازار سرمایه در تحلیل این موضوع افزود: البته برخی کارشناسان 
معتقدند که از یکسو احتمال دارد بخشنامه بانک مرکزی در خصوص نرخ بهره 
بانکی با سرعت اجرایی نشود و از سوی دیگر بازارهای موازی غیر رسمی موجب 

شود  که نرخ سود سپرده ها همچنان در سطح بالا قرار داشته باشد.
نادی قمی تاکید کرد: باید گفت که بازیگران اصلی در زمینه تعیین نرخ بازده 
بدون ریسک، بانک ها هستند و رفتار آنهاست که می تواند موجب افزایش یا کاهش 

نرخ بدون ریسک شود.
وی اظهار داشت: بازار بدهی آن قدر عمیق نیست که بتواند نرخ بازده بدون 
ریسک اقتصاد را تحت تاثیر قرار دهد و بازیگران آن را می شود به راحتی کنترل 
کرد. در واقع بازیگران بازار بدهی بیشتر قیمت گیر هستند تا نرخ ساز و اینکه نرخ 
ها در این بازار تا چند درصد بالاتر از نرخ سود سپرده های بانکی باشد نیز با توجه 

به احتمال نکول ناشر بدهی، قابل توجیه است.  
نادری قمی ادامه داد: بنابراین نرخ سود سپرده ها تنها در صورتی کاهش می یابد 
که بانک ها در خصوص آن همکاری کنند و از طرفی در کنار کاهش نرخ سود 
سپرده ها، باید افزایش تدریجی نرخ ارز و ارتباط جدی با نهادهای مالی فعال بین 

المللی را نیز در دستور کار جدی قرار داد.  
وی همچنین گفت: ارتباط شرکت ها با بازارهای بین المللی موجب می شود 
که رفتار شرکت های داخلی در تامین منابع مالی و تخصیص منابع و نیز بهره 
وری تولید به سمت کارایی سوق یابد و محصولات و خدمات در حد و اندازه های 
استانداردهای بین المللی تولید و ارایه شود. نادری قمی اظهار داشت: در مجموع 
با کاهش سود سپرده ها، به تدریج شاهد کاهش هزینه مالی شرکت ها و پروژه ها 
و نیز اقبال به سمت بازار سهام خواهیم بود؛ البته باید بر این نکته تاکید کرد که 
بازار سرمایه صرفا بازار سهام نیست و بازار بدهی و بازار مشتقه نیز بخشی از آن را 
تشکیل می دهد. این کارشناس بازار سرمایه، با بیان اینکه توجه به بازار بدهی از 
طریق افزایش تامین مالی بخش خصوصی، دولت و شهرداری ها صورت می گیرد، 
افزود:  این بازار در صورتی رونق خواهد داشت که مرتبا با افزایش و کاهش نرخ 
سود مواجه نباشیم و مقررات دست و پا گیر را کاهش دهیم. وی گفت: در حال 
حاضر انتشار یک ورقه بدهی حداقل ۶ ماه زمان خواهد برد. البته این زمان در 
سطح استانداردهای بین المللی است اما برای رونق یافتن بازار بدهی در ایران باید 
این زمان را کاهش دهیم. همچنین بپذیریم که احتمال دارد برخی از ناشران یا 
بانیان اوراق بدهی به موقع اصل یا سود اوراق را در سررسید پرداخت نخواهند کرد.

رئیس کل بانک مرکزی با بیان اینکه ۱۱۰ هزار میلیارد 
تومان معوقات بانکی است که باید وصول شود گفت : 
برای موفقیت در اجرای نظام بانکی بدون ربا با کمک 
صدا و سیما و آموزش مفاهیم و مبانی به مردم می 

توانیم به بانکداری اسلامی دست یابیم.
ولی الله سیف رئیس کل بانک مرکزی چهارشنبه شب  
در ابتدا با تبریک هفته دولت گفت: هفته دولت برای ما 
در نظام بانکی مصادف است با هفته بانک داری بدون ربا 
لذا در این شرایط که هردو مناسبت را داریم سعی می 
کنیم به معرفی و ارائه دستاورد ها و عملکردها بپردازیم. 
وی افزود: واقعیت امر این است که بانکداری ما بر 
اساس دستورالعمل ها و آیین نامه های اجرایی که 
دارد، هیچ گونه شبه ای درباره تطبیق آن با موازین 
شرعی وجود ندارد. آن چیزی که مبنای طرح انتقاداتی 
می شود اشکالاتی است که در اجرا بوجود می آید. ما 
در جهت آشنا کردن و ایجاد انگیزه در همکارانمان در 
نظام بانکی نیازمند تلاش هستیم اما اگر در این کار 
سنگین صد در صد توفیق داشته باشیم تازه نیمی از 
مشکل را حل کرده ایم چرا که پنجاه درصد به طرف 
معامله ای که بانک با او معامله می کند بستگی دارد لذا 
برای موفقیت نظام بانکی در اجرای نظام بانکی بدون 
ربا نیازمند آموزش مفاهیم و مبانی به مردم هستیم 
بنابراین اگر صدا و سیما فرصت دهد تا کارشناسان 
فلسفه بانکداری بدون ربا را برای مردم تبیین کنند می 

توانیم برای نیل به بانکداری اسلامی دست یابیم.
رئیس کل بانک مرکزی درباره اجرای طرح ضربتی وام 
ازدواج افزود: ما به دلیل کاهش منابع مالی نتوانستیم 

وام های بانکی را به سرعت بدهیم لذا با همکاری ۱۱ 
بانک طرح ضربتی وام ازدواج زده شد که بر اساس آمار 
از ۱۹8 هزار  ۲88 هزار مورد پرداخت شده و بیش 
پرونده هم در نوبت اقدام است و ما برای هر زوج ۱۰ 
میلیون تومان در نظر گرفته ایم. برنامه هم این است 
که تا پایان شهریور بتوانیم پرداخت وام های ازدواج را 

به روز کنیم.
سیف گفت: تورم، زمانی بالای ۴۰ درصد بود که نرخ 
سود ۲۲ تا ۲۳ درصد بود به این معنا که سپرده گذران 
در پایان سال قدرت خریدشان ۱8 تا ۲۰ درصد کاهش 
می یافت اما امروز با برنامه ریزی های صورت گرفته در 
جهت کاهش تورم نرخ سود هم کاهش یافته است و در 
حال حاضر سپرده گذاران ۱۵ درصد سود می گیرند اما 

تورم تنها ۱۰ درصد است.
رئیس کل بانک مرکزی گفت: اقداماتی که خودروسازان 
انجام می دهند با مجوزهای بانکی هماهنگ بوده است. 
لذا خودروسازان در حال حاضر عملکرد خود را با بانک 
مرکزی هماهنگ کرده که براساس آن خودروسازان 
دیگر نمی توانند با هدف اخذ سود نسبت به پیش 
اقدام کنند و شرایط کنونی شرایط مطلوبی  فروش 

ارزیابی می شود.
این  در  خودروسازان  عملکرد  بر  نظارت  افزود:  وی 
خصوص با بانک مرکزی است و خودروسازان نیز مکلف 
به همسو بودن با سیاست های نظام بانکی در کشور 

هستند.
سیف افزود: معوقات بانکی یکی از مشکلات بانکداری 
ماست. گفته می شود ما دچار تنگنای مالی هستیم که 

یکی از دلایل آن مطالبات معوق است. در ابتدای کار 
دولت یازدهم این معوقات ۱۵ و یک دهم درصد از کل 
تسهیلات را تشکیل می داد که اکنون به یازده درصد 
رسیده است. دولت مصمم است نسبت به سرمایه بانک 
ها اقداماتی انجام دهد و نسبت به تسویه بدهی دولت به 

بانک ها تصمیم هایی دارد. 
سیف افزود: واگذاری بنگاه ها از دولت به بانک ها 
موجب شد تا رویکرد بانک ها به سمت بنگاه داری 
تغییر کند که این روند در حال پیگیری است. هنوز 
استانداردهای ما با استانداردهای جهانی فاصله دارد اما 
در حال حاضر همچون گذشته در مورد بانکداری در 

کشور نگرانی نداریم.
وی افزود: در کاهش معوقات بانکی برای رسیدن به 
نورم جهانی نیاز به پیگیری های قضایی و حقوقی دارد 
که یکی از راههای کاهش معوقات وصول آن هاست 
یکی حذف آن ها از دفاتر از طریق ذخایری است که 
برای معوقات در نظر گرفته شده است بخشی هم با 
افزایش حجم عملیات بانک است که نسبت معوقات 
بانکی کاهش می یابد که این امور موجب تحقق یک 
نسبت مناسب خواهد شد. وی افزود: ۱۱۰ هزار میلیارد 

تومان معوقات بانکی است که باید وصول شود. 
بانک  بانک مرکزی گفت: وظیفه اصلی  رئیس کل 
واسطه گری وجوه است و برخوردار بودن و مالکیت 
دارایی های مالی است. یعنی تسهیلاتی که پرداخت 
می کند منابع بانک باید صد در صد سیال باشد و بتواند 

صرف اعطای تسهیلات شود. 
وی افزود: اقداماتی که به این امر ختم می شود موجب 

می شود تا دارایی های بانک در گردش قرار بگیرد لذا 
قفل شدن سرمایه بانک موجب کاهش قدرت اعطای 
تسهیلات می شود لذا خروج بانک از بنگاه داری زمان 
بر است و براساس برنامه ریزی این امر قرار است در 
اساس  بر  ها   بانک  بگیرد که  مدت ۳ سال صورت 

استاندار بانک مرکزی برگردند.
از  یکی  گفت:  ادامه  در  مرکزی  بانک  کل  رئیس 
دستاوردهای ما در دولت یازدهم ثبات و آرامش در 
اقتصاد است زیرا موجب پیش بینی ها برای سرمایه 
را  گذاری  ریسک سرمایه  میزان  و  گذاران می شود 

کاهش می دهد.
وی افزود: یکسان سازی نرخ ارز در حال حاضر ممکن 
است اگرچه پیش نیازهایی دارد. ما در برجام به دلیل 
کارشکنی آمریکا نتوانستیم به همه اهداف بانکی خود 
برسیم اگرچه با رایزنی های صورت گرفته این ارتباطات 
بین بانکی در سطح بین الملل در حال شکل گیری 
است اما این را که چه زمانی صورت می گیرد فعلا 

نمی گوییم.
سیف در ادامه افزود: اقتصاد ما شرایط خاص خود را 
دارد یکی از اصول اقتصاد مقاومتی این است که در 
مقابل نوسانات نرخ ارز در بازار پیش گیری کند. اگر بر 
نرخ غلط اصرار داشته باشیم منابع کشور هدر می رود. 
جلوگیری از نوسانات نرخ ارز یکی از کارهای مهم دولت 
یازدهم بود. ما اجازه نمی دهیم که شوک های ارزی به 

اقتصاد کشور لطمه بزند.
وی افزود: نقدینگی کشور سیزده هزار هزار میلیاد 
تومان یعنی هزار و سیصدهزار میلیارد تومان که رقم 
درشت و بالایی است با برنامه ریز صورت گرفته رشد ۵ 
درصدی اقتصادی در حال حاضر قابل پیش بینی است 

و امیدواریم محقق شود.
رئیس کل بانک مرکزی گفت: حجم نقدینگی می 
اعمال روش هایی نمی  با  ما  لذا  باشد  زا  تورم  تواند 
گذاریم این امر محقق شود مثلا در رابطه با کاهش نرخ 
سود ما از ۱۱ شهریور ۹۶ این طرح را عملیاتی خواهیم 
کرد که در این راستا حساب های کوتاه مدت روزانه را 
به یکساله تغییر می دهیم با نرخ سود ۲۰ درصد که در 
صورتی که صاحب حساب بخواهد سرمایه اش را خارج 
کند با کاهش ۱۰ درصدی سود از ابتدا روبرو می شود 
ما این اقدام را در جهت حفظ سرمایه های بانکی و 

کنترل نقدینگی اعمال کرده ایم.
 سیف افزود: در حال حاضر موسسه غیرمجاز شناخته 
تعیین  را  همه  ما  و  ندارد  وجود  کشور  در  ای  شده 
تکلیف کرده ایم. بانک ها و موسسات تحت پوشش 
صندوق ضمان ها هستند لذا از مردم می خواهیم که 
به موسسات فاقد مجوز اعتماد نکنند؛ در وب سایت 
بانک مرکزی نام موسسات مجاز اعلام شده است بانک 
مرکزی صیانت از سپرده های مردم و نظارت بر بانک 

ها است.

رئیس کل بانک مرکزی:

110 هزار میلیارد تومان معوقات بانکی باید وصول شود 

بهبود32رتبهایفضایکسبوکارایراندر
دولتیازدهم

سیاست دولت یازدهم در حمایت از بخش خصوصی در مقابله با انحصار سبب شد رتبه 
ایران در شاخص سهولت کسب و کار در ایران از ۱۵۲ در سال ۲۰۱۳ به ۱۲۰ بهبود یابد. 

ساماندهی مجوزهای کسب و کار، در سه فاز احصای مجوزها، بررسی مجوزها از منظر 
مبانی قانونی و ضرورت وجودی و بررسی فرایند صدور مجوزها و اصلاح فرایندها، راه اندازی 
پنجره واحد خدمات شهری و برقراری ارتباط الکترونیکی بین دستگاه های اجرایی،انعقاد 
تفاهم نامه موثر با نهادها، سازمان ها و مؤسسات سه قوه مؤثر بر بهبود کسب  وکار در جهت 
برقراری ارتباط موثر بین دستگاه ها، قرارگیری سرویس استعلامات از جمله اقدام هایی بوده 
که در بهبود رتبه ایران موثر بوده است. از دیگر اقدامات در این زمینه می توان به راه اندازی 
سامانه شناسایی قوانین و مقررات مخل کسب وکار اشاره کرد که مرحله نخست این سامانه 
به طور کامل راه اندازی شده و نمایندگان تام الاختیار از سوی دستگاه های اجرایی معرفی 
شده اند. همچنین حدود ۴۰ قانون و مقرره مخل توسط دستگاه های اجرایی و عموم مردم 
در سامانه بارگذاری شده است. پیش از راه   اندازی این سامانه، در زمینه حذف یا اصلاح 
قوانین و مقررات مخل کسب وکار، با دریافت قوانین و مقررات مخل تولید و سرمایه گذاری از 
دستگاه های تابعه و ارسال قوانین و مقررات مخل کسب وکار به استان ها و اتاق ها به منظور 
کسب نظرات ایشان و تهیه چکیده از نظرات دستگاه ها درصدد اصلاح و حذف این قوانین با 

همکاری صاحبنظران فنی و دانشگاهی برآمده است.
** هدایت نقدینگی به سمت تولید

درباره هدایت نقدینگی به بخش تولید، یکی از سیاست های اصلی دولت یازدهم در این 
رابطه، تأمین تسهیلات سرمایه در گردش واحدهای تولیدی و اجرای سیاست های خروج از 
رکود جهت افزایش تقاضای پایدار برای محصولات تولیدی بوده است. از سوی دیگر اعطای 
تسهیلات خرد در قالب وام خرید کالا، خرید خودرو و مسکن در نهایت باعث ایجاد تحرک 

در اقتصاد و تزریق به بخش تولید می شود.
** بازگشت رونق به بنگاه های اقتصادی

در راستای حمایت از تولید و خروج از رکود ، بخش اعتباری بانک مرکزی به تخصیص 
تولیدی، تدوین  بنگاه های  تامین مالی  به  بانک های عامل، کمک  به  اعتباری  خطوط 
دستورالعمل تامین مالی بنگاه های کوچک و متوسط و مستثنی شدن بنگاه های کوچک و 
متوسط از شرط نداشتن بدهی غیرجاری و چک برگشتی به منظور بهره مندی از تسهیلات 
و تعهدات اقدام کرد. در راستای رسالت شبکه بانکی کشور جهت تأمین مالی نظام اقتصادی 
کشور و در جهت رفع مشکلات واحدهای صنعتی کشور و براساس تصمیمات جلسات ستاد 
فرماندهی اقتصاد مقاومتی طی سال ۱۳۹۵، رونق تولید و تعیین تکلیف 7۵۰۰ واحد تولیدی 

دارای مشکل در دستور کار قرار گرفت.
** تلاش برای تولید ثروت ملی و توزیع عادلانه ثروت )عدالت اقتصادی( 

تولید ناخالص داخلی، یکی از شاخص های مهم برای اندازه گیری میزان ثروت و رفاه 
اقتصادی یک جامعه محسوب می شود. هرچند ثروت ملی می تواند موارد متعدد دیگری از 
جمله منابع طبیعی و سرمایه انسانی یک کشور را نیز دربر گیرد. با این وجود با استناد به 
آمار رشد اقتصادی، طی استقرار دولت یازدهم، به کارگیری سیاست های اقتصادی مبتنی بر 
خروج غیرتورمی از رکود با رعایت انضباط مالی و پولی، بروز پیامدهای مثبت اقتصادی ناشی 
از توافق اولیه ی هسته ای کشور با قدرت های جهانی و همچنین تقویت انتظارات خوشبینانه 
حاصل از تداوم مذاکرات هسته ای، موجب بهبود ثبات اقتصاد کلان شد. در این مدت مسیر 
اقتصاد کشور پس از هشت فصل پیاپی رکود و رشد منفی درسال های ۱۳۹۱ و ۱۳۹۲ و 
سال ۱۳۹۳ و پس از آن با رشد مثبت همراه شد. این افزایش رشد اقتصادی همراه با کاهش 
قابل ملاحظه ی نرخ تورم، موجب بهبود عملکرد بخش واقعی اقتصاد شد. در این میان کاهش 
شدید قیمت های جهانی نفت از نیمه دوم ۱۳۹۳ تاثیر قابل ملاحظه ای بر رشد اقتصادی 
گذاشت. هرچند دولت در زمینه ی کاهش اتکاء به منابع حاصله از فروش نفت و گاز در جهت 
حفظ ثروت ملی و افزایش تاکید بر تامین مالی از طریق مالیات به عنوان یک ابزار مدرن 
برای توزیع عادلانه ثروت است موفق عمل نموده به گونه ای که نسبت منابع نفت و گاز در 
بودجه عمومی از ۴۰ درصد در سال ۱۳۹۱ به کمتر از ۲۰ درصد رسیده است. درخصوص 
توزیع ثروت در کشور اطلاعات چندانی توسط نهادها و سازمان های دولتی و یا خصوصی 
ارائه و یا منتشر نمی شود برای تحلیل توزیع ثروت در کشور به اطلاعاتی از خانوارها و افراد 
نظیر میزان گردش مالی در نظام بانکی، میزان سهام و اوراق در بازار بورس، میزان املاک 
و مستغلات در سازمان ثبت و اسناد و املاک کشور و میزان خرید طلا و جواهرات در بازار 
وجود خواهد داشت که بنظر می رسد دسترسی به اینگونه اطلاعات برای کشور ما در آینده 
نزدیک امکان پذیر نباشد. در این میان توزیع درآمد یک جانشین نزدیک برای توزیع ثروت 
در کشور تلقی می شود که ضریب جینی یکی از شاخص های مهم و کلیدی است که در ارایه 
تصویری کلان از وضعیت شاخص های اجتماعی و اقتصادی جامعه همواره مورد استناد قرار 
می گیرد.  طبق آمار و اطلاعات منتشر شده توسط مرکز آمار ایران، بررسی شاخص ضریب 
جینی در بازه  زمانی بین سال های 8۹-۱۳8۰ نشان می دهد ضریب جینی مقدار تقریبا ثابتی 
با میانگین۰.۴۲ و نوسانی در حد تنها ۰.۰۲ داشته است. ضریب جینی کشور در سال ۱۳8۹ 
معادل ۰.۴۱ بوده که به دلیل اعمال سیاست توزیع یارانه ی نقدی میان مردم این ضریب تا 
سال ۱۳۹۲ به صورت ناپایدار رو به کاهش نهاده و به عدد ۰.۳7 رسیده است. پس از تخلیه 
اثرات هدفمند نمودن یارانه ها در جامعه، مجددا ضریب جینی رو به افزایش نهاده و به عدد 

۰.۳۹ در سال ۱۳۹۴ افزایش یافت.

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه باغ پلاک ۱۰ فرعی از ۲۲7 - اصلی 
واقع در بخش پنج ثبت کهک اراضی گزگه واقع در قریه خاوه که بنام خانم 
اعظم عابدینی فرزند محمد می باشد ، در جریان ثبت است که بعلت  اشتباه 
در نام خانوادگی مالک در مرحله چاپ آگهی قبلی بعمل نیامده از طرفی مطابق 
ماده ۱۵ قانون ثبت نیز نمی توان عمل نمود ، لذا بنا به تقاضای کتبی نامبرده به 
وارده ۱۲۶/۹۶/۹۵۹۲ -۱۳۹۶/۰۶/۰7 تحدید حدود پلاک مذکور در روز دوشنبه 
۹۶/۰7/۰۳ ساعت ۹ الی ۱۲ در محل وقوع ملک انجام میگردد بدینوسیله به اطلاع 
اهالی و خصوصا به مالکین مجاور و یا نماینده قانونی آنها اعلام میدارد که در روز 
و ساعت مقرر در محل مذکور حضور بهم رسانند. مهلت قانونی اعتراض از تاریخ 
تنظیم صورتمجلس بمدت یکماه خواهد بود و اعتراضات مجاورین طبق ماده ۲۰ 
قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد ضمنا تبصره ماده مصوب 7۳/۲/۲۵ 
متعرض ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض با اداره ثبت میبایست گواهی 

تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نماید./ق
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم
تاریخ انتشار:1396/06/11
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تاریخچه تغییر سرمربی دراستقلال

هرگاهمربیعوضکردندنتیجهنگرفتند

بررسی تاریخچه تغییرات سرمربی در تیم فوتبال استقلال نشان می دهد هر گاه 
مدیران این باشگاه اقدام به برکناری سرمربی کرده اند تیم شان نتایج بهتری کسب 

نکرده است!
آخرین باری که یک مربی غیر ایرانی روی نیمکت آبی پوشان نشست، به فصل 8۲-

8۱، دومین دوره لیگ برتر حرفه ای باز می گردد. رولند کخ، مربی سرشناس آلمانی 
و دستیار اول کریستوفر دام یکی از سرشناس ترین مربیان آن زمان دنیا با پذیرفتن 
هدایت استقلال به تهران آمد. وی تنهاه ۱8 بازی روی نیمکت استقلال نشست و 
در حالی که 7 بار برنده از زمین خارج شد، 7 بار مساوی کرد و ۴ بار نیز شکست را 
مقابل حریفان تحمل کرد سرانجام با حکم فتح الله زاده، مدیرعامل وقت استقلال به 
دلیل فشارهای وارده از سوی هواداران و جو نا مناسب روی سکوها از کار برکنار شد.

* برکناری کخ و انتصاب زرینچه
پس از اخراج وی، جواد زرینچه با حکم فتح الله زاده سرمربی جدید آبی پوشان شد. 
اما کارنامه زرینچه در آن مقطع به قدری ضعیف بود که مدیرعامل استقلال پس از 
تنها ۴ بازی و بدون این که حتی یک پیروزی بیاورد و تنها با یک امتیاز او را برکنار 
کند. مثل همیشه استقلالی ها در ایام سخت و بحرانی به سراغ مردی رفتند که 

همواره ناجی و فرشته نجات آنها بود. یعنی منصور پورحیدری.
* و بازهم پورحیدری

پورحیدری هم تنها در ۴ هفته پایانی فرصت داشت تا به وضعیت استقلال و شرایط 
این تیم در جدول سر و سامان دهد. اما حاصل کار این مرد با تجربه هم خیلی بهتر 
از زرینچه نبود. استقلال با هدایت پورحیدری از ۴ بازی تنها یک بار برنده خارج شد 
و سه بار با شکست میدان را ترک کرد تا آبی ها فصلی کابوس واری را با مدیریت 
علی فتح الله زاده و هدایت سه مربی به نام های رولند کخ، جواد زرینچه و منصور 
پورحیدری سپری کنند. در نهایت تیم استقلال پس از تیم های سپاهان، پاس، 
پرسپولیس، فجر سپاسی، پیکان، سایپا، فولاد و ذوب آهن در لیگی که با ۱۴ تیم 
برگزار می شد به جایگاهی بهتر از نهم دست پیدا نکرد و تنها ۵ تیم برق شیراز، 

استقلال اهواز، ابومسلم، صنعت نفت و ملوان پایین تر از آن در جدول قرار گرفتند.
* دیکته نا نوشته

کخ آخرین مربی خارجی بود که در تاریخ باشگاه استقلال روی نیمکت این تیم 
نشست و هرچند چیزی در حدود ۴۰ درصد از امتیازات ممکن را گرفت، اما نارضایتی 
هواداران و فشار زیاد آنها بر مدیریت باشگاه باعث شد تا فتح الله زاده برای کاستن از 

فشار هواداران به خواسته آنها که برکناری کخ بود تن بدهد.
وی در پایان فصل و در پاسخ به این سئوال که: »آیا برکناری کخ در آن مقطع که 
هنوز فصل به اتمام نرسیده بود کار درستی بود؟« پاسخ داد: »دیکته ننوشته غلط 
ندارد، ما باید این کار را می کردیم تا زمان نشان دهد برکناری کخ اشتباه بود. وگرنه 

من خودم همان موقع می دانستم که نباید این کار را می کردم«.
استقلال در فصلی که می توانست با کخ جایگاهی به مراتب بهتر از نهم در یک لیگ 
۱۴ تیمی به دست آورد، به خاطر فشار هوادارانش این موقعیت را از دست داد تا در 
پایان فصل هم کخ مدعی شود که در صورت ادامه کار در استقلال این تیم شانس 
بیشتری داشت و هم فتح الله زاده مدعی باشد با علم به این که این تغییرات پاسخ 

نمی دهد، به خواسته هواداران دست به این تغییرات زد.
* ناصر حجازی، مرد محبوب سکوها

کخ آخرین مربی خارجی استقلال بود، اما آخرین مربی برکنار شده این تیم در 
میانه میدان نبود. ناصر حجازی مرد محبوب سکوهای استقلال در شهریور سال 
8۶ برای دومین بار حکم سرمربیگری استقلال را از علی فتح الله زاده مدیرعامل 
وقت آبی ها گرفت. حضور او در تمرینات با استقبال بی سابقه هواداران همراه بود 
تا فصلی رویایی برای هواداران این تیم تداعی شود. اما سکوهای ناراضی و همواره 
ملتهب استقلال بیشتر از ۱۴ بازی به مرد محبوب سکوها مجال نداد و در حالی که 
آبی پوشان با ۵ پیروزی، ۵ تساوی و ۴ شکست کارشان را دنبال می کردند، سرانجام 
فتح الله زاده تسلیم سکوهای ناراضی شد تا فیروز کریمی جای ناصر حجازی را روی 

نیمکت آبی ها بگیرد.
* فیروز کریمی

عملکرد فیروز کریمی هم خیلی بهتر از زنده یاد حجازی نبود. کریمی ۲۰ بازی 
هدایت آبی پوشان را عهده دار بود و توفیقی بیشتر از ۶ پیروزی و ۵ مساوی نداشت 
و ۹ شکست در کارنامه این مربی سرشناس ثبت شد تا استقلال با کسب تنها ۴۳ 
امتیاز در آن فصل به جایگاهی بهتر از سیزدهم جدول در لیگ هجده تیمی نرسید تا 
حاصل تغییرات در کادر فنی در این تیم ثمر بخش نباشد. باشگاه استقلال در فصل 
ششم نیز با مدیریت علی فتح الله زاده و هدایت مشترک ناصر حجازی و فیروز کریمی 

به رده سیزدهم رسید تا یکی از ضعیف ترین سال های این تیم شکل گرفته باشد.
* وجوه مشترک

فصل های دوم و ششم لیگ برتر برای استقلال چند وجه مشترک داشت. اولین 
وجه مشترک این که مدیریت باشگاه استقلال در هر دو مقطع بر عهده علی فتح الله 
زاده بوده است. دوم این که تیم در هر دو فصل که در رده های ۹ و ۱۳ جدول قرار 

گرفت، از پایین رده پنجم جدول را داشت.
وجه اشتراک سوم این که ضعیف ترین فصل های استقلال از نظر امتیاز گیری بوده 
و وجه اشتراک سوم این دو دوره از لیگ برتر این بوده که استقلال تنها در این دو 
دوره دست به تغییر مربی زده است. سومین وجه اشتراک فصل های دوم و ششم این 
است که در پایان هر دو فصل، هدایت آبی پوشان برای جام حذفی به امیر قلعه نویی 
سپرده شد و تیم استقلال با هدایت قلعه نویی در هر دو فصل قهرمان جام حذفی شد. 

* تغییرات ناکام روی نیمکت
سابقه در تیم استقلال نشان می دهد که تغییرات روی نیمکت این تیم نه تنها 
نتیجه مثبتی نداشته، بلکه همواره کار را از قبل هم خرابتر کرده است. رولند کخ قبل 
از برکناری از استقلال در لیگ دوم ۳۹% امتیازات را گرفته بود. اما جواد زرینچه صفر 
و منصور پورحیدری تنها ۲۵% امتیازات ممکن را بعد از کخ در آن سال کسب کردند.

زنده یاد ناصر حجازی هم در مدت حضورش روی نیمکت استقلال ۳۶% امتیازات 
ممکن را کسب کرده بود. اما فیروز کریمی جانشین وی نتوانست بیشتر از %۳۳ 

امتیازات ممکن را به دست آورد.

حملهبازیکنانسابقصباباچوبوچماق
تمریناینتیمراتعطیلکرد!

 هجوم تعدادی از بازیکنان فصل گذشته صبا تمرین روز پنجشنبه این تیم را 
تعطیل کرد.

در حالی که قرار بود تمرین تیم فوتبال صبا برگزار شود، به دلیل هجوم تعدادی از 
بازیکنان سابق این تیم که اکثرا قمی بودند و چوب و چماق و چاقو در دست داشتند 
به تعطیلی کشیده شد. آنها فریاد می زنند که تا زمانی که ما هستیم دیگر اجازه تمرین 

در اینجا را به کسی نمی دهیم.
این در حالی بود که تمام این اتفاقات جلوی چشمان کریم بهرامی رئیس هیات 

فوتبال قم اتفاق افتاد و او شاهد بود.
واکنش بهرامی به درگیری و چاقوکشی در تمرین صبا

رئیس هیئت فوتبال استان قم به درگیری در تمرین تیم صبای قم واکنش نشان 
داد.

تمرین روز)پنجشنبه( صبا شاهد درگیری و چاقوکشی بود. برخی از افرادی که پیش 
از این در صبا حضور داشتند با آمدن مدیریت و کادرفنی جدید جایی در این تیم 
ندارند به محل تمرین صبا رفته و اقدام به داد و فریاد و چاقوکشی کردند. در دست 
برخی از این افراد قمه هم دیده می شد. این  اتفاق در حالی رخ داد که کریم بهرامی 
رئیس هیئت فوتبال قم از نزدیک شاهد این اتفاقات بود و به گفته برخی شاهدان 

عینی او تا پایان درگیری  در محل حضور داشت.
بهرامی در این باره به تسنیم گفت: برخی از بازیکنان بومی که با باشگاه صبا قرارداد 
دارند و فکر می کنند اسپانسر جدید آنها را نمی خواهد، امروز با همین بهانه درتمرین 

حاضر شده بودند.
وی افزود: من چون برای تیم زمین چمنی گرفته بودم که تمرینات برگزار شود، 
پیش از شروع تمرین به محل تمرینات رفتم و تیم هم تمریناتش را آغاز کرد. یکسری 
از بازیکنان بومی شلوغ کردند. من زودتر محل تمرین را ترک کردم، اما تا زمانی که 

من بودم، اتفاق خاصی رخ نداد و چاقو کشی ندیدم.

تیم ملی فوتبال ایران که پیش از این صعود 
ش به جام جهانی را قطعی کرده بود در دیداری 
تشریفاتی و با ترکیبی ۱۰ نفره مقابل کره جنوبی 

به تساوی دست یافت.
تیم ملی فوتبال کشورمان در حالی از ساعت 
۱۶:۳۰ روز پنجشنبه در مرحله مقدماتی جام 
جهانی ۲۰۱8 روسیه و در ورزشگاه جام جهانی 
سئول دیدار برابر کره جنوبی را آغاز کرد که 
پیش از این با پیروزی برابر ازبکستان در دیداری 
که ۲۲ خردادماه در ورزشگاه آزادی تهران برگزار 
شد، صعود خود به این دوره از رقابت های جام 
جهانی را قطعی کرده بود تا برای پنجمین بار و 
البته دومین دوره متوالی در جام جهانی شرکت 

کند. 
کارلوس کی روش برای آغاز دیدار برابر کره 
جنوبی علیرضا بیرواند، مرتضی پورعلی گنجی، 
محمد انصاری، میلاد محمدی، رامین رضاییان، 
سعید عزت اللهی، احسان حاج صفی، علیرضا 
جهانبخش، وحید امیری، اشکان دژاگه و رضا 

قوچان نژاد را ترکیب تیمش قرار داد.
نیمه نخست دیدار تیم های ملی فوتبال ایران 
و کره جنوبی با تساوی بدون گل به پایان رسید. 
این نتیجه در پایان نیمه دوم بازی هم تغییر نکرد 
در حالیکه تیم ملی فوتبال ایران از دقیقه ۵۲ با 
اخراج سعید عزت اللهی ۱۰ نفره رقابت با مقابل 

کره جنوبی را ادامه داد.
تیم ملی کره جنوبی در حالی در دیدار خانگی 
برابر ایران به تساوی بدون گل رضایت داد که 
این تیم برای قعطی کردن صعودش به جام 
جهانی به امتیاز کامل این بازی نیاز داشت. با این 
حال در این دیدار موفق به گلزنی نشد و اینگونه 
رکورد فوتبال ایران دست نحورده باقی ماند. 
فوتبال ایران برای مدت بیش از ۱7 ساعت است 
در مسابقات مقدماتی جام جهانی دروازه خود را 
بسته نگه داشته و از این حیث رکورددار است. 

گزارش این بازی را در زیر می خوانید:
* دیدارهای تیم های کره جنوبی و ایران در 
حالی با قضاوت داور استرالیایی به نام »پیتر 
گرین« آغاز شد که ظرفیت ورزشگاه جام جهانی 
سئول با حضور تماشاگران کره ای تکمیل شده 

است. 
* کره ای ها که برای صعود به جام جهانی به 
امتیاز کامل دیدار برابر ایران نیاز دارند، از همان 
دقایق ابتدایی مسابقه سعی کردند تا جریان 
بازی را به سود خود کنترل کنند. آنها در دقیقه 
سوم مسابقه توسط »کیم چئول« یک موقعیت 
جدی برای گلزنی ایجاد کردند که با عبور توپ از 
کنار دروازه ایران البته نتوانستند از آن به نتیجه 

برسند. 
* اولین کارت زرد این مسابقه در دقیقه ۹ به 

مرتضی پورعلی گنجی داده شد. 
* تا دقیقه ۱۰ بازیکنان ایران که نسبت به 
وارد زمین شده  تری  با خیال آسوده  حریف 
اند، بازی منطقی و آرامی ارائه کردند. در همین 
خوبی  حمله  نژاد  قوچان  رضا  توسط  دقایق 
تدارک دیده شد که البته به کرنرل منجر شد. 
بازیکنان ایران از این موقعیت نتوانستند استفاده 

کنند تا بازی همچنان بدون گل پیش برود.
* در دقیقه ۱۴ خطای انصاری فر روی بازیکن 
کره ای، موقعیتی را درون محوطه جریمه برای 
بازیکنان کره ای ایجاد کرد. »سان« بازیکن کره 
ای که بود که نتوانست از ضربه ایستگاهی برای 
گلزنی استفاده کند. این ضربه در نهایت منجر به 
یک کرنر شد که آنهم دروازه ایران را تهدید نکرد. 
* در دقیقه ۱۹ جدی ترین موقعیت گلزنی 
برای بازیکنان کره جنوبی ایجاد. البته توپی که با 
ضربه سر بازیکن بازیکن کره ای به سمت دروازه 
ایران زده شد، به فاصله چند سانتی متر از کنار 
دروازه عبور کرد تا همچنان نتیجه بدون گل 

مساوی باشد. 
* در دقیقه ۲۶  بعد از اینکه ضربه احسان 
حاج صفی گلی را برای تیم ملی فوتبال ایران به 
همراه نداشت، بازیکنان کره جنوبی یک موقعیت 
ضد حمله برای گلزنی به دست آوردند که البته 

ثمری برای آنها نداشت. 
اما  بازی گذشته است  آغاز  از  * ۳۰ دقیقه 
همچنان دو تیم کره جنوبی و ایران بدون گل 

مساوی هستند. 
* در دقیقه ۳۳ مصدومیت وحید امیری که 
در اثر برخورد با حریف کره ای ایجاد شد، توقف 

چند دقیقه ای بازی را به همراه داشت. 
* در دقیقه ۳۶ سعید عزت الهی هم به دلیل 
برخورد با بازیکن کره ای دچار آسیب دیدگی 

شد.
* در دقیقه ۳8 ضربه رضا قوچان نژاد به سمت 
دروازه کره جنوبی توسط دروازه بان این تیم 
گرفته شد تا در این صحنه هم توپی از خط 

دروازه عبور نکند. 
* در دقیقه ۴۱ پاسکاری بازیکنا ایران، رضا 

قوچان نژاد را در موقعیت گلزنی قرار دارد اما 
به اوت رفتن توپ توسط مدافعان کر جنوبی، 
فرصت استفاده از این موقعیت را از این بازیکن و 

تیم ایران گرفت. 
* در دقیقه ۴۶ پرتاب بلند کره ای ها از کنار 

زمین ایران ثمری برای آنها نداشت.
* در دقیقه ۴۴ و برای نیمه اول دیدار تیم های 
ایران و کره جنوبی دو دقیقه وقت اضافه از سوی 

داور استرالیایی اعلام شد. 
به گزارش خبرنگار مهر، نیمه نخست دیدار تیم 
های ملی فوتبال کره جنوبی و ایران بعد از دو 

دقیقه وقت اضافه بدون گل به پایان رسید. 
* در دقیقه ۴۶ اولین حمله تیم ایران در نیمه 
دوم با ضربه بی ثمر رامین رضائیان که به اوت 

رفت، منجر به گل نشد. 
* در دقیقه ۵۲ سروش عزت الهی بادریافت 
کارت قرمز از داور مسابقه از زین بازی اخراج 
شد. این کارت بعد از برخورد شدید عزت الهی با 

بازیکن کره ای به وی داده شد. 
* در دقیقه ۵۴ و بعد از ۱۰ نفره شدن تیم ملی 
فوتبال ایران، کارلوس کی روش اولین تعویض 
خود را انجام داد و علی کریمی را به جای رضا 

قوچان نژاد وارد زمین کرد. 
* در دقیقه ۶۳ دومین تعویض در ترکیب تیم 
ملی فوتبال انجام شد. بر این اساس اشکان دژاگه 
جای خود در زمین را به مهدی طارمی داد و 
بازوبند کاپیتانی هم را هم در اختیار احسان حاج 

صفی قرار داد. 
جنوبی  کره  پوشان  ملی   ۶8 دقیقه  در   *
موقعیتی را که در محوطه ایران به دست آورده 
بودند با سماجت رامین رضائیان از دست دادند. 
* در دقیقه 7۰ و بعد از ارسالی که توسط وحید 
امیری روی دروازه کره جنوبی انجام شد، مهدی 
طارمی می توانست یک موقعیت گلزنی برای 
خود و تیم ایران ایجاد کند که البته چنین نشد 
و این در حالی بود که دروازه بان کره ای عملکرد 

خوبی در مهار توپ نداشت.
* در دقیقه 7۲ خطای علی کریمی، یک ضربه 
ایستگاهی در اختیار بازیکنان کره جنوبی که 
البته نتوانستند از آن استفاده مثمرثمری داشته 
باشند. قبل از استفاده از این موقعیت، اولین 

تعویض در ترکیب تیم ژاپن انجام شد. 
* در دقیقه 7۵ کی روش سومین و آخرین 
تعویض را در ترکیب تیم ملی فوتبال ایران انجام 
داد و طی آن روزبه چشمی را به جای وحید 

امیری وارد زمین کرد.
* در دقیقه7۶ داور مسابقه در مورد حرکت 
روزبه چشمی در پشت محوطه ایران را اعلام 
خطا کرد و بدین ترتیب موقعیت استفاده از یک 
ضربه ایستگاهی دیگر برای کره ای ها ایجاد کرد. 
چونگ در این صحنه شوت خطرناکی به سمت 
درازه ایران زد که از بالای دروازه عبور کرد و 

منجر به گل نشد. 
* در دقیقه 8۴ دومین تعویض در ترکیب تیم 
ملی کره جنوبی انجام شد. در این جابه جایی 
کیم جائه از زمین خارج شد و جای خود را به 

کیم ژو داد. 
* در دقیقه 8۶ خروج به موقع بیرانوند قبل 
از اینکه بازیکن کره ای به نام کیم شین از توپ 
ارسالی هم تیمی هایش برای ضربه سَر استفاده 

کند، این موقعیت را از وی گرفت. 
* در دقیقه 8۶ سومین تعویض در ترکیب 
تیم کره جنوبی انجام شد و لی دونگ که ظاهرا 
محبوبیت زیادی بین کره ای ها دارد به جای  
هوانگ وارد زمین شد. پیش از این تعویض کره 
ای ها موقعیتی ها را در محوطه ایران ایجاد 
کردند اما نتوانستند از آن برای باز کردن دروازه 

ایران استفاده کنند. 
* در درقیقه 8۹ و پیش از پایان وقت قانونی 

نیمه دوم، داور اعلام ۴ دقیقه وقت اضافه کرد.
در دقیقه ۹۲ آخرین حمله کره ای ها برای 
گلزنی انجام شد. در این موقعیت تازه واردترین 
بازیکن کره ای ها یعنی لی دونگ شوتی زد که 

از بالای دروازه ایران به بیرون رفت.
دیدار برگشت تیم های ملی فوتبال کره جنوبی 
و ایران در مرحله انتخابی جام جهانی در حالی با 
نتیجه تساوی بدون گل به پایان رسیده بود که 
کره ای ها در دیدار رفت متحمل شکست یک بر 
صفرشده بودند. این دیدار ۲۵ مهرماه در ورزشگاه 
آزادی برگزار شد و تیم ملی فوتبال ایران با تک 

گل رضا قوچان نژاد صاحب برتری شد. 
در هر صورت تیم ملی فوتبال ایران با تساوی 
برابر کره جنوبی ۲۱ امتیاز شد و همچنان در 
صدر گروه A قرار دارد. کره جنوبی با ۱۴ امتیاز 
دوم است  و سوریه هم با ۱۲ امتیاز در رده سوم 
قرار دارد. ازبکستان که مقابل چین متحمل 
شکست شد با همین امتیاز در رده چهارم قرار 
دارد و چین و قطر هم به ترتیب با ۹ و 7 امتیاز 

پنجم و ششم هستند.

کی روش: مبارزه فوتبالی خوبی بود
ابراز  ایران ضمن  فوتبال  ملی  تیم  سرمربی 
رضایت از عملکرد این تیم در مصاف با کره 
بسیار  که  فوتبالی  مبارزه  جنوبی گفت: یک 

جذاب بود را از سوی دو تیم شاهد بودیم.
تیم ملی فوتبال ایران که پیش از این صعودش 
به جام جهانی ۲۰۱8 را قطعی کرده بود، امروز 
مقابل کره جنوبی در ادامه دیدارهای مرحله 
انتخابی این رقابت ها به تساوی بدون گل دست 
یافت. این نتیجه در حالی به دست آمد که تیم 
ملی فوتبال ایران از دقیقه ۵۲ به دلیل اخراج 

سعیدعزت اللهی ۱۰ نفره بازی می کرد.
کی روش  کارلوس  دیدار،  این  پایان  از  پس 
با حضور در نشست خبری گفت: امشب یک 
مبارزه فوتبالی که بسیار جذاب بود را از سوی دو 

تیم شاهد بودیم.
من  خستگی  دلیل  تنها  کرد:  تاکید  وی 
بسیار  بود که  بازیکنان کره  بازی  وبازیکنانم، 

خوب بودند.
سرمربی تیم ملی فوتبال تاکید کرد: کلمات 
آخر من برای بازیکنانم است چرا که تیم بسیار 
جوانی داشتیم که چند بازیکن تجربه اول شان 

بود.
کی روش گفت: امروز شاهد اتفاق فوق العاده ای 
بودیم وقتی یکی از بازیکنانم اخراج شد سایر 
بازیکنانم به هیچ وجه کم نیاوردند و به بازی 
از این روبه تمامی آنان  خودشان ادامه دادند 

تبریک می گویم.
وی تاکید کرد: درطول این بازی فقط خواستم 
تلاش کنم بازیکنان تمرکز لازم را داشته باشند 
و فرصت های بدست آمده را از دست ندهند.این 
مساله باعث شد یک فوتبال کامل را نشان دادیم 
و این تنها کاری بود که می توانستیم انجام دهیم.
جنگ  مورد  در  فوتبال  ملی  تیم  سرمربی 
روانی هواداران کره ای علیه او پیش از آغاز بازی 
فوتبالیست های  و  هواداران  کرد:  خاطرنشان 

کره ای از دست من خسته شده اند.
کی روش همچنین درباره دیدار هفته آینده 
مقابل سوریه تصریح کرد: در درجه اول باید 
به عملکرد تیم سوریه درطول این رقابت ها را 
تبریک بگویم. این کشور درگیر مسایل داخلی 
است و شرایط دشواری دارد، اما آنان عملکرد 
خوبی داشتندبه هیچ عنوان از برد سوریه شگفت 
زده نیستم بازی گذشته این تیم را دیده بودم. 
ما در هیچ کدام از بازی هایمان همانطور که در 
این دیدار جشن نگرفتیم، جشن نگرفتیم و به 
طور قطع در دیدار برابر سوریه نیز محکم بازی 
خواهیم کرد و هدف خود درجریان این رقابت ها 

را به موفقیت تبدیل کنیم.
وی ادامه داد: بازی اولی که مقابل سوریه انجام 
دادیم در زمین پرآب برگزار شد و انگار در استخر 
بازی می کردیم. درآنجا به نمایندگان AFC و 
کمیته برگزارکننده مالزیایی اعتراض خود را 
اعلام کردیم، اما دربازی برگشت به طورحتم یک 

بازی خوب و تماشایی خواهیم کرد.
 کی روش در پایان از هواداران کره ای که به 
خوبی تیمشان را تشویق می کردند تشکر کرد 
و گفت: درشرایطی از بازی مجبور شدم یک تنه 
به آن ها بگویم که ساکت باشند. واقعا فوق العاده 

بودند و به آنان تبریک می گویم
دفاع سرسخت ایران، رؤیای 

»جنگجویان تائگوک« را به چالش کشید
و  فوتبال  جهانی  فدراسیون  سایت های 
کنفدراسیون فوتبال آسیا در گزارش هایی به طور 
جداگانه به ناکامی کره های برای نفوذ به دفاع 
تداوم شکست  و  کارلوس کی روش  شاگردان 
ناپذیری تیم ملی ایران در انتخابی جام جهانی 
۲۰۱8 اشاره کرده اند. تساوی بدون گل تیم ملی 
ایران در دیدارش مقابل کره جنوبی در هفته 
نهم بازی های مرحله انتخابی جام جهانی ۲۰۱8 
روسیه که منجر به حفظ روند شکست ناپذیری 
مردان کارلوس کی روش در این رقابت ها شد، 
در سایت های فدراسیون جهانی فوتبال )فیفا( و 
کنفدراسیون فوتبال آسیا )AFC( بازتاب داشته 
است. فیفا درباره این بازی نوشته است:  در 
گروه A کره جنوبی با قبول تساوی بدون گل 
در خانه اش برابر ایران، همچنان باید برای صعود 
به جام جهانی بجنگد و حالا این تیم در یک 
کورس سه تیمی باید در آخرین دور مسابقات 
برای کسب جواز صعود رقابت کند. هر دو تیم 
موقعیت هایی برای گلزنی داشتند اما این تیم 
میزبان بود که موقعیت های خطرناک تری برای 
شکستن قفل دروازه ها داشت. کره جنوبی با یک 
امتیازی که گرفت پیشتاز کورس سه تیمی دور 
آخر رقابت ها است اما برای کسب سهمیه جام 

جهانی باید در خانه ازبکستان پیروز شود.
عنوان  با  گزارشی  در  اینگونه  هم   AFC
جهانی  جام  رؤیای  برای  آخری  روز  »چالش 
کره ای  ها« درباره بازی مردان کی روش در سئول 

نوشته است: کره جنوبی از پس نفوذ به دیوار 
دفاعی ایران ۱۰ نفره برنیامد. ایران، صدرنشین 
گروه A در فاصله یک دور به پایان رقابت ها با 
اقتدار فاصله اش را با تیم های تعقیب کننده آش 
حفظ کند. کره در ۲۰ دقیقه ابتدایی بازی در 
ورزشگاه جام جهانی سئول می توانست پیش 
بیفتد اما موقعیت خوبی که نصیب جانگ هیون 
سو شده بود از دست رفت و چند دقیقه بعد 
چنین موقعیتی را رضا قوچان نژاد برای ایران از 
دست داد. ۶ دقیقه بعد از آغاز نیمه دوم اما تیم 
میهمان ۱۰ نفره شد زمانی که سعید عزت اللهی 
به خاطر برخورد متوقف کردن کیم مین جائه 
کارت قرمز گرفت و شانس کره ای ها را برای 
رسیدن به گل بیشتر کرد. کره بازی را تحت 
کنترل داشت اما دفاع ایران سرسختانه مقاومت 
کرد و تلاش مصرانه تیم تحت هدایت شین تائه 
یونگ برای زدن گل به جایی نرسید و این تیم 
با وجود به میدان رفتن لی دونگ گوک کهنه کار 
نتوانست راهی برای نفوذ به دیوار دفاعی میهمان 
پیدا کند و به این ترتیب ایران شکست ناپذیری 
و کلین شیت های متوالی اش در سومین دور از 
مرحله انتخابی جام جهانی ۲۰۱8 را حفظ کرد.
سلطانی فر: گل نخوردن و نباختن تیم 

ملی روی حساب و کتاب بوده است
وزیر ورزش و جوانان گفت: فرایند گل نخوردن 
و نباختن در مرحله انتخابی جام جهانی ۲۰۱8 

روسیه روی حساب و کتاب بوده است.
مسعود سلطانی فر درباره تساوی بدون گل 
تیم ملی ایران برابر کره جنوبی و رکورد ۱۲ بازی 
بدون گل خورده در مرحله انتخابی جام جهانی 
۲۰۱8 روسیه گفت: این مسئله نشان می دهد 
فرایند گل نخوردن اتفاقی نبوده و روی حساب 
و کتاب بوده است. از دقیقه ۵۵  بازی ۱۰ نفره 
شدیم و بازی هم در کره برگزار می شد. با توجه 
به اینکه پیروزی در این دیدار برای کره ای ها 
فوق العاده مهم بود، انگیزه زیادی داشتند، اما 
توانستیم روند گل نخوردن و نباختن را ادامه 

دهیم.
که  می دهد  نشان  مسئله  این  افزود:  وی 
تمهیدات رئیس فدراسیون فوتبال، سرمربی و 
بازیکنان تیم ملی روی حساب و کتاب بوده و 
توانمندی آنها را نشان می دهد. امیدوار هستم 
در جام جهانی از گروه خودمان به شرط اینکه به 
قرعه بدی نخوردیم، بالا بیاییم. امیدوارم در بازی 
هفته آینده برابر سوریه هم نتیجه خوبی بگیریم. 

هر چند این دیدار برای ما تدارکاتی است.
وزیر ورزش اظهار داشت: نزدیک به ۴۰ روز 
دیگر با تیم روسیه و یک تیم آفریقایی دیدار 
تدارکاتی خواهیم داشت. اردوهایی نزدیک به 7۰ 
تا 7۵ به همراه ۴ دیدار تدارکاتی پیش بینی شده 
که در جهت آماده سازی تیم ملی موثر خواهد 
بود تا علاوه بر صعود تاریخی به جام جهانی، 

حضور تاریخی هم داشته باشیم.
شاهرودی: همه بازیکنان برابر کره عالی 

بودند
استراتژی  می گوید  ایران  فوتبال  کارشناس 
کی روش برابر کره جنوبی گل نخوردن مقابل 

این تیم بود.
مقابل  ایران  تساوی  درباره  شاهرودی  رضا 
کره جنوبی اظهار کرد: شاگردان کی روش در برابر 
کره جنوبی بازی منطقی و کاملا محتاطانه ای را 
به اجرا گذاشتند. استراتژی کی روش از همان 
اول مشخص بود که تیم گلی را دریافت نکند. 
درست است که کره ای ها چند فرصت خوب 
خوب  عملکرد  اما  آوردند  دست  به  گلزنی 
بازیکنان ایران اجازه نداد آنها به گل برسند. او 
در ادامه تصریح کرد: فکر می کنم با ادامه این 
روند بتوانیم مقابل سوریه هم یک بازی خوب 
انجام دهیم و به پیروزی برسیم. سوری ها برای 
صعود نیاز به پیروزی مقابل ما دارند اما تیم ملی 
فوتبال ایران در ورزشگاه آزادی آنها را شکست 
خواهد داد. شاهرودی در پاسخ به این سوال که 
بهترین بازیکن ایران برابر کره جنوبی چه کسی 
بود، گفت: فکر می کنم همه عالی بازی کردند 
و مهاجمان هم خوب بودند اما معتقدم که خط 

دفاع تیم ملی در این بازی عالی بود.
پیشکسوت پرسپولیس و تیم ملی ایران درباره 
اخراج سعید عزت اللهی و حضور علی کریمی 
در بازی گفت: امروز شاهد حضور چند بازیکن 
جوان در تیم بودیم که در آینده به فوتبال ایران 

کمک کنند.
مظفری: داور استرالیایی بازی ایران و 

کره را به خوبی قضاوت کرد
داور بین المللی سابق فوتبال ایران، گفت: داور 
استرالیایی در بازی ایران و کره جنوبی قضاوت 

خوبی به نمایش گذاشت.
نوید مظفری در مورد نحوه قضاوت پیتر گرین 
و کره جنوبی  ایران  بازی  در  استرالیایی  داور 
به درستی  داور  گفت: در دقیقه ۱۵ مسابقه 

پشت محوطه جریمه ایران خطایی به سود کره 
اعلام کرد. این خطا به هیچ عنوان پنالتی نبود 
و برخلاف آنچه که گزارشگر مسابقه گفت خطا 
روی خط محوطه جریمه هم اتفاق نیفتاد زیرا 
اگر این گونه بود داور باید پنالتی می گرفت. در 
دقیقه ۲۳ که توپ به دست سعید عزت اللهی 
در محوطه جریمه برخورد کرد نیز هیچ خطای 
پنالتی رخ نداد زیرا توپ به دست بازیکن خورد 
و عمدی در کار بازیکن نبود. داور استرالیایی در 

این صحنه هم تصمیم درستی گرفت.
سعید  داور  که  دوم  نیمه  در  افزود:  وی 
عزت اللهی را اخراج کرد باید بگویم تصمیم او در 
مورد کارت قرمز درست بود اما به دلیل اینکه 
پیش از ضربه زدن عزت اللهی به سر بازیکن 
کره این بازیکن حریف بود که با دست روی 
عزت اللهی خطا کرده بود داور باید به بازیکن 
کره ای هم یک کارت زرد می داد و همچنین به 
سود ایران خطا اعلام می کرد. آخرین اشتباه داور 
استرالیایی هم در دقایق پایانی رخ داد که وقتی 
روزبه چشمی توپ بازیکن کره را زد داور یک 
ضربه کاشته به سود کره اعلام کرد. با این حال 
باید بگویم داور استرالیایی قضاوت خوبی داشت 

و ما از نحوه قضاوت او ضربه نخوردیم.
رکورد شگفت انگیزبیرانوند:100٪ کلین 

شیت در بازیهای ملی رسمی
 علیرضا بیرانوند در ۱۱ بازی ملی رسمی که به 

زمین رفته گل نخورده است.
علیرضا بیرانوند تاکنون ۱۴ بازی ملی داشته 
که در ۲ دیدار دروازه اش باز شده که هر ۲ بازی 

تدارکاتی بوده اند.
این دروازه بان اولین بازی ملی خود را در یک 
دیدار دوستانه برابر عراق انجام داد که به پیروزی 
یک بر صفر ایران انجامید. پس از آن شماره یک 
تیم ملی در ۱۱ بازی ملی رسمی دروازه اش 
را برابر تیمهای گوام،عمان،قطر،کره جنوبی،چین 
بسته نگه داشت و تنها در ۲ دیدار دوستانه مقابل 
مونته نگرو و مقدونیه دروازه اش باز شد. با این 
اوصاف بیرانوند موفق شده رکورد ۱۰۰ درصد 
کلین شیت در بازیهای رسمی از خود به جای 

بگذارد.
سرمربی کره: می خواستم امروز کار را 

تمام کنم
گفت:  جنوبی  کره  فوتبال  تیم  سرمربی 

نتوانستیم دروازه تیم ایران را باز کنیم.
شین تائه یونگ، سرمربی تیم ملی فوتبال کره 
جنوبی پس از تساوی بدون گل مقابل ایران ۱۰ 
نفره در نشست خبری گفت: متاسفم که پیروز 
نشدیم و بازیکنان ما در این بازی جنگیدند و با 
قلب بزرگ بازی کردند و می خواستیم ایران را 
شکست بدهیم. نیاز به برد داشتیم اما متاسفانه 
نتوانستیم دروازه ایران را باز کنیم و این خیلی بد 
است. در این بازی موفق نبودیم زیرا نتوانستیم به 

گل برسیم و متاسفم.
سرمربی کره افزود: اگر در این بازی گل می 
زدیم، جو بازی تغییر می کرد و فرصت های 
گلزنی را از دست دادیم. می خواستم امروز کار را 

تمام کنم. متاسفم که پیروز نشدیم.
شین تائه یونگ در پایان گفت: هر دو تیم 
جنگنده بازی کردند و ایران حتی بعد از اخراج 
بازیکنش هم مبارزه کرد و این یک مسابقه واقعی 

در مقدماتی جام جهانی بود.
ابراهیم زاده: بازی با کره نشان داد اعتماد 

کی روش به بازیکنان لیگ از بین نرفته 
است

مربی پیشین تیم ملی فوتبال می گوید که 
دیدار مقابل کره جنوبی نشان داد اعتقاد کی روش 
به بازیکنان شاغل در لیگ برتر ایران از بین نرفته 

است.
ابراهیم زاده درباره تساوی بدون گل  منصور 
تیم ملی مقابل کره جنوبی، اظهار داشت: در 
مجموع یک بازی درگیرانه بود. چیدمان اولیه ما 
هم استفاده از بازیکنانی بود که در درگیری ها 
می توانند خیلی قوی کار کنند. در هر دو تیم 
تفکر اولیه روی گل نخوردن تنظیم شده بود. 
هر دو تیم همه توپ ها را بدون استثنا دفع 
می کردند که این موضوع باعث شد نتوانند به 
حفظ توپ بپردازند. علاوه بر آن، دو تیم دل به 
شروع مجددها بسته بودند. نفراتی که ما استفاده 
زیادی  تغییرات  قبل  بازی  به  نسبت  کردیم، 
داشت. کی روش بیشتر سعی کرد از بازیکنانی 
استفاده کند که حریف از آنها شناخت نداشته 
باشد. در این بازی مدافعان ما تا حدی کم تجربه  
بودند و استفاده از این بازیکنان سن خط  دفاعی 
ما را پایین آورده بود. وی افزود: در نیمه دوم 
نیز با همان سبک بازی را شروع کردیم. وقتی 
عزت اللهی اخراج شد، باز هم طبیعی بود که 
بیشتر در دفاع کار و به آن توجه داشته باشیم. 
کی روش در تعویض ها هم حفظ بازی را مدنظر 
داشت و حتی آمدن طارمی هم به دلیل سرحال 
بودن و داشتن دوندگی این بازیکن بود. این در 
شرایطی بود که بیشتر تفکر مجموعه تیمی 
در  نباختن  رکورد  حفظ  و  نخوردن  گل   ما 
مقدماتی جام جهانی است. مربی پیشین تیم 
ملی با اشاره به حضور محمد انصاری در ترکیب 
اصلی خاطرنشان کرد: فکر می کنم که انصاری 
با پورعلی گنجی هماهنگی نسبتاً خوبی داشت 
و خوب کار کرد. دیدار مقابل کره، به شناخت 
بازیکنان هم کمک زیادی کرد. به نظر من اعتقاد 
کی روش به بازیکنان لیگ برتر ما از بین نرفته و 
هنوز به آنها اعتماد دارد. ابراهیم زاده در خصوص 
عملکرد داور دیدار کره جنوبی - ایران گفت: وقتی 
به عنوان مربی نگاه می کنیم، یکسری ایرادها از 
داوران می گیریم. من کلًا عملکرد داور بازی را 
نپسندیدم. با کاری که عزت اللهی انجام داد، او 
می توانست اخراج شود، اما در آن طرف هم هم 
باید بازیکن کره ای حداقل یک اخطار می گرفت. 
در آن صحنه هم که توپ به دست عزت اللهی 
خورد، داور یا آن را ندید و یا فکر کرد چون 
نزدیک است، نمی تواند خطا باشد. داوری بازی 
در مجموع ایراد داشت. وی در پایان یادآور شد: 
خدا را شکر به جام جهانی رفته ایم و مهم این 
است که بعد از پایان مسابقات انتخابی، بازی های 
تدارکاتی خوبی داشته باشیم تا عملکردمان در 

جام جهانی هم خوب باشد.

مقدماتی جام جهانی ۲۰۱8 روسیه؛

تداوم شکست ناپذیری شاگردان کی روش
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افزایشطولعمرباخوردن9خوراکی
خوشمزه!

پلی فنل ها نامی هستند که این روزها زیاد می شنوید. بیشتر ما فقط می دانیم 
غذایی که حاوی پلی فنل باشد خوب است و باید آن را خورد. اما واقعا پلی فنل ها به 

چه دردی می خورند؟
پلی فنل ها آنتی اکسیدان های شیمیایی قدرتمندی هستند که در بیشتر گیاهان 
یافت می شوند و یکی از ابزارهای سودمند برای محافظت از سلول ها در برابر رادیکال 
های آزاد هستند. رادیکال های آزاد را معمولا به بیماری های مزمنی مانند سرطان، 
بیماری های قلبی و زوال عقل نسبت می دهند. افرادی که مصرف غذاهای حاوی پلی 
فنل شان بالا است تا ۳۰ درصد کمتر در خطر مرگ و میر در دوران ابتدایی سالمندی 
هستند. بنابراین می توان گفت پلی فنل ها از عوامل افزایش طول عمر هستند. برنامه 
غذایی را استفاده کنید که گیاهان زیادی داشته باشد تا سطح پلی فنل های بدنتان 
افزایش یابد. روزانه باید ۵ تا ۱۰ وعده میوه و سبزیجات میل کنید اما به جای اینکه 
یکجا مقدار زیادی سبزیجات یا میوه استفاده کنید آنها را در طول وعده های غذایی 
توزیع کنید. به این دلیل گفته می شود به مرور استفاده کنید که پلی فنل های استفاده 
شده در یک وعده تا پایان روز در بدنتان نمی مانند. از آنجا که پلی فنل ها مانند مواد 
معدنی برای زنده ماندن ضروری نیستند گفته می شود مصرف روزانه آنها اجبار نیست. 
اما اگر سیگار می کشید و یا در منطقه ای زندگی می کنید که آلودگی هوا شدید است 
نیازتان به آنها بالا می رود چون بدن در این شرایط با رادیکال های آزاد بیشتری درگیر 
است. شاید دوست داشته باشید میزان دقیق پلی فنل ها را در غذاهای خاص بدانید 
اما دانستن چنین چیزی نیز ممکن است بی فایده باشد. برخی از انواع پلی فنل ها به 
خوبی جذب نمی شوند و یا زیاد در بدن باقی نمی مانند. بنابراین چون یک غذا سرشار 
از پلی فنل است ضرورتا بدان معنا نیست که شما نیز از تمام آن مقدار سود خواهید برد. 
بسیاری از غذاها حاوی انواع مختلفی از پلی فنل ها هستند و همین باعث می شود نتوان 
تاثیر دقیق آنها روی بدن را متوجه شد. عواملی مانند در معرض نور آفتاب قرار گرفتن، 
نحوه نگهداری، شیوه پخت و کال بودن می تواند روی مقدار پلی فنل غذاها تاثیر بگذارد. 
بیش از 8۰۰۰ نوع پلی فنل تا به حال شناسایی شده است. توصیه می شود پلی فنل 
های دریافتی خود را از غذاهای تازه دریافت کنید که حاوی مقدار زیادی فیبر، ویتامین 
و فیبر نیز باشند. توت از غذاهایی است که مقدار زیادی پلی فنل در خود دارد اما در 
کنار آن موارد دیگری نیز هستند که می خواهیم در ادامه به شما معرفی کنیم تا با یک 

برنامه ریزی دقیق آنها را وارد برنامه غذایی روزانه خود کنید.
سیب

پوست روی سیب را نکنید تا میزان پلی فنل دریافتی تان از این میوه به ۵ برابر افزایش 
پیدا کند. خوردن سیب هایی که پوست قرمز دارند از سیب های دیگر پلی فنل بیشتری 

را وارد بدنتان می کنند.
میخک

این ادویه خوشبو که برای چاشنی مورد استفاده قرار می گیرد از هر غذای دیگری پلی 
فنل بیشتری در خود دارد. می توانید از میخک در انواع غذاهای پختنی برای افزایش 

میزان آنتی اکسیدان استفاده کنید.
پیاز

پیازهای قرمز از انواع زرد خود پلی فنل بیشتری دارند. لایه های نزدیک به بیرون پیاز 
حاوی پلی فنل های بیشتری است.

چای
از چای به عنوان یک نوشیدنی درمانی یاد می شود. برای دریافت پلی فنل بیشتر چای 

سبز را به چای سیاه ترجیح دهید.
قهوه

با مصرف قهوه در طول روز به خود خدمت کرده اید اما فراموش نکنید قهوه ای که 
استفاده می کنید خالی از قندهای اضافه شده و کرم های غیر لبنی باشد چون این موارد 

روی جذب پلی فنل تاثیر منفی می گذارند. اضافه کردن شیر ایرادی ندارد.
پرتقال

مرکبات به صورت کلی سرشار از پلی فنل ها هستند اما پوست پرتقال های شیرین از 
دیگر انواع مرکبات مقدار پلی فنل بیشتری دارد. برای اینکه از خواص پوست پرتقال بی 

بهره نمانید می توانید به میان وعده های خود کمی از آن را اضافه کنید.
دانه های سویا

نکته: بهتر است از دانه های سویا در شکل اولیه و طبیعی خود استفاده کنید تا 
بخواهید آن را به صورت شیر سویا مصرف کنید. با این کار پلی فنل بیشتری را جذب 

می کنید. فرآوری کردن سویا باعث از بین رفتن پلی فنل های آن می شود.
گیلاس

گیلاس های تیره تر نه تنها شیرین تر هستند بلکه مقدار پلی فنل شان نیز بیشتر 
است.

شکلات تلخ
با خوردن این غذاها بیشتر عمر کنید شکلات تلخ رژیم لاغری دکتر کرمانی

پلی فنل موجود در کاکائو می تواند به کاهش التهاب، بیماری قلبی و سرطان کمک 
کند. با این حال باید مواظب مقدار قند بالای موجود در برخی از شکلات ها باشید.

اینمیوهرابههیچعنوانهمراهدارونخورید!
اگر آب گریپ فروت را دوست دارید، باید بدانید که این میوه می تواند بر نحوه ی اثر 
برخی داروها اثرگذار باشد؛ علی الخصوص داروهای درمان فشار بالای خون یا داروهای 

ریتم نامنظم قلبی. این پیام سازمان غذا و داروی ایالات متحده )FDA( است.
 به نقل از MedLinePlus، FDA برخی داروهای خوراکی را ملزم کرده که حاوی 
هشدارهایی راجع به خطر نوشیدن همزمان گریپ فروت باشند.  شیو می هوانگ، از 
جانب این آژانس گفت: »در اکثر انواع داروهایی که با آب گریپ فروت تداخل دارند، آب 
این میوه باعث ورود بیشتر دارو به خون می شود. وقتی میزان این دارو در خون بیشتر 

شود، شاهد اثرات جانبی بیشتری خواهیم بود.«
 از انواع داروهایی که تحت تأثیر گریپ فروت قرار می گیرند، می توان به این ها اشاره 
کرد:  • داروهای کاهنده ی کلسترول )استاتین ها(، مثل آتورواستاتین  • داروهای 

کاهنده ی فشار خون مثل نیفدیپین  • داروهای ضد رد پیوند مثل سیکلوسپورین
 • داروهای ضد اضطراب، مثل بوسپیرون  • کورتیکواستروئیدهایی که برای درمان 
بیماری کرون یا کولیت اولسرو به کار می روند، مثل بودزوناید  • داروهایی که برای 
درمان ریتم ناهنجار قلبی به کار می روند، مثل آمیودارون  • برخی آنتی هیستامین ها، 

مثل فکسوفنادین
 البته آب گریپ فروت بر تمام داروهای طبقات اشاره شده تأثیر نمی گذارد. شدت 
تداخل هم می تواند بسته به فرد، دارو و میزان آب گریپ فروت مصرفی فرق داشته باش.

۶خواصفوقالعادهتفالهچای
چای یکی از پرطرفدار ترین نوشیدنی ها نزد ایرانیان است. نوشیدن چای به اندازه 
مناسب در طول روز برای سلامت انسان بسیار مفید است و فواید بسیاری را در خود 
دارد؛ اما اینها تنها فواید نوشیدن چای است! تفاله چای یکی از بهترین ماسک های 

زیبایی و از جمله پرخاصیت ترین دارو های گیاهی به شما می آید.
فرقی نمی  کند چه فصلی از سال باشد، از نوشیدنی های محبوب و همیشگی ما ایرانی ها 
چای است و اگر بدانید که همین برگ های چای بعد از دم کشیدن چه فوایدی می تواند 

برای پوستتان داشته باشد، هیچ گاه  آن را دور نمی ریزید.
1.حساسیت پوستی

پس از نوشیدن چای، برگ ها یا کیسه چای را دور نریزید وو بگذارید خنک شود، 
سپس به شکل ماسک روی پوست قرار دهید.

۲.سیاهی دور چشم
چای خنک شده و پیچیده داخل دستمال تمیز یا چای کیسه ای خنک شده را روی 

چشم هایتان بگذارید وو اجازه دهید چند دقیقه ای بماند.
3.موهای مرتب و براق

اگر موهای تان دچار شکستگی می شود از مقداری چای سیاه استفاده کنید و آن را به 
موهای تانن اسپری کنید، برای براقی موهای تان از چای سبز استفاده کنید.

۴.از بین بردن پف چشم
از کیسه چای یا برگ چای دم شده داخل دستمال تمیز استفاده کنید و روی 

چشم های تان بگذارید، پفف چشم های تان را می گیرد.
۵.بوی بد پا

پس از آن که پای تان را از کفش بیرون آوردید با چای بشویید.
6.رفع تیرگی پوست

برای رفع تیرگی پوست از برگ چای یا چای کیسه ای استفاده کنید.

آزمایشهایضروریکهبایدمردانانجامدهند
مردان باید ۱۵ آزمایش ضروری را انجام دهند.

کلسترول و دیابت یا اصطلاحا چربی و قند در میان نخستین آزمایش های ضروری 
مردان است. مردان همچنین باید از نظر احتمال ابتلا به سرطان پروستات بررسی 
شوند. تراکم استخوان و ویتامین د مردان نیز باید چک شود. فشار خون در میان یکی 
از ضروری ترین موارد معاینه مردان است. بررسی سرطان ها غیر از پروستات، درباره 
سرطان بیضه و سرطان پوست ضروری است. از نظر گوارشی باید مورد کلونوسکوپی 
یا بررسی روده بزرگ قرار بگیرند. مثانه و خون نهفته در مدفوع از موارد دیگر بررسی 

دستگاه گوارش مردان هستند.
تیروئید مردان نیز از نظر پرکاری باید بررسی شود. سندروم متابولیک مورد بعدی است 
) وجود گروهی از عوامل خطر ساز برای بروز بیماری  های قلبی عروقی و دیابت در یک 

شخص(.  بینایی و شنوایی از موارد دیگر مهم بررسی سلامت مردان است.

علمیوسلامت
شنبه -یازدهم شهریور ماه 1396-    سال بیستم -   شماره 4366



هدستخانگیسینماسهبعدیساختهشد

جدیدترین مطالعه محققان نشان داد تکثیر بیشتر 
سلول های بنیادی اسکلتی منبع سلولی مناسب 
و کافی را برای سلول درمانی بیماری هایی مانند 

دیستروفی و آرتریت فراهم می آورد.
محققان همواره به دنبال یافتن راه های جدیدی 
استئوپروز  و  آرتریت  از  با مشکلاتی  مبارزه  برای 
گرفته تا شکستگی های استخوانی بوده اند که به 
راحتی قابل درمان نیستند.برای محققانی که به 
دنبال استفاده از سلول های بنیادی برای درمان 
معضلات گفته شده بوده اند، سلول های بنیادی 

می  محسوب  مناسبی  سلولی  منبع  مزانشیمی 
شوند.

به همین دلیل آنها همواره به دنبال یافتن راهی 
برای کنترل و به تاخیر انداختن تکوین این سلول 
ها بوده اند. در واقع به عنوان گامی ضروری، پزشکان 
و محققان همواره به دنبال یافتن راهی برای تکثیر 
سلول های بنیادی اسکلتی واقعی قبل از استفاده از 

آن ها در بالین بوده اند.
بزرگ ترین مشکل در مورد این سلول ها، تمایز 
 in یافتن سریع آن ها در شرایط آزمایشگاهی و یا

vivo است که موجب می شود مقادیر سلولی کافی 
برای درمان در اختیار نباشد.

دکتر هیلتون و همکارانش در مطالعه ای موشی 
دریافته اند که مولکول Notch که روی سلول های 
بنیادی موجود در خون و سیستم عصبی اثرگذار 
های  سلول  تکوین  در  کلیدی  فاکتور  یک  است، 
بنیادی مزانشیمی نیز محسوب می شود. به نظر می 
رسد که مسیر Notch مانع از بلوغ سلول های بنیادی 
می شود و زمانی که هیلتون و همکارانش این مسیر 
را فعال کردند، سلول های بنیادی مزانشیمی به جای 
تمایز به صورت بنیادینه باقی مانند و شروع به تکثیر 

زیاد کردند.
در ادامه مشخص شد که RBPJκ مولکولی است 
بنیادی  های  روی سلول  آن  از طریق   Notch که
مزانشیمی اثر می گذارد. این اطلاعات برای محققانی 
که سعی دارند نقش Notch را در تکوین استخوان و 

غضروف درک کنند، حیاتی است.
همکارانش  و  هیلتون  مطالعه  این  از  بخشی  در 
توانستند با فعال نگه داشتن مسیر Notch، موجبات 
تکثیر بیشتر سلول های بنیادی اسکلتی را فراهم 
کنند و بدین ترتیب منبع سلولی مناسب و کافی را 
برای سلول درمانی بیماری هایی مانند دیستروفی و 

... فراهم آورند.
از جمله روش هایی که آن ها همواره مد نظر داشته 

اند استفاده از سلول های بنیادی بوده است.

پیشبردبهبودیدیستروفیباجواننگهداشتنسلولهایبنیادی

یک شرکت فناوری هدست استریو کوپیک ساخته که در حقیقت می تواند 
تصاویر سه بعدی را با کیفیت سینما برای کاربر در خانه پخش کند.

شرکت Cinera یک هدست استریو اسکوپیک ساخته که به کمک آن می توان 
یک سینمای سه بعدی را در خانه برای کاربر فراهم کرد.

این هدست که دو صفحه نمایش K۲.۵ دارد می تواند تصاویر را به صورت سه 
بعدی برای کاربر نمایش دهد. جالب آنکه  کیفیت تصاویر تغییری نخواهد کرد و 

کاربر هم دچار سرگیجه نمی شود.
این هدست می تواند حوزه تصویری با ۶۶ درجه ایجاد کند که شبیه پرده 

سینماهای سه بعدی است.
این هدست که سیستم عامل اندروید دارد مجهز به ورودی های HDMI، یو 

اس بی و میکرویو اس بی و همچنین مجهز به وای فای است.

مایکروسافتگلایدربدونموتورساخت
مایکروسافت گلایدری ساخته که بدون موتور و با استفاده از هوش مصنوعی 

پرواز می کند.
مینیاتوری  یک گلایدر  آزمایشی  پروازهای  مجموعه  مایکروسافت  شرکت 
خودکار را تمام کرده است. این گلایدر بدون موتور و یا کنترل از راه دور می 

تواند پرواز کند.
به عبارت دیگر گلایدر با تکیه بر نوعی از موج های هوا در ارتفاع کم، در آسمان 

می ماند که در حقیقت تقلیدی از رفتار پرندگان است.
دیگر  عبارت  به  است.  شده  استفاده  مصنوعی  هوش  از  گلایدر  این  در 
اطلاعات درباره محیط نیز به وسیله سیستم های موجود در دستگاه جذب 
می شوند و براساس آنها اعمالی انجام می شود تا هواپیما در آسمان به پرواز 

ادامه دهد.
این هواپیما حدود ۱۶ فوت عرض و ۱۲.۵ پوند وزن دارد. همچنین با باتری 
کار می کند.  هواپیمای مایکروسافت در صحرای ایالت نوادا آزمایش شده است.

مدرسهخورشیدیدردانمارکساختهمیشود
طرح اولیه ساخت مدرسه ای حافظ محیط زیست در کپنهاگن ارائه شده که 

در نمای خارجی آن ۱۲ هزار پنل خورشیدی نصب می شود.
شرکت دانمارکی C.F. Møller Architects طرح اولیه  مدرسه بین المللی 

کپنهاگن با توجه به حفظ محیط زیست ارائه کرده است.
 نمای خارجی آن به طور کامل با پنل های خورشیدی پوشیده شده و می تواند 

بیش از ۵۰ درصد الکتریسیته مورد نیاز بنا را تامین کند.
این مدرسه ویژگی های سبز جالب دیگری نیز دارد مانند سیستم جمع آوری 
آب باران و سیستم تهویه. بنای مذکور در  نزدیکی بندری ساخته شده که بخش 

اعظم ساختمان های آن در حال بازسازی است.
 ساختمان اصلی مدرسه ۲۶ هزار مترمربع مساحت دارد و به ۴ برج تقسیم می 

شود که هرکدام ۵تا7 طبقه دارند.
همچنین از ۱۲ هزار پنل خورشیدی در نمای خارجی آن استفاده شده  که 
مساحت آن بالغ بر ۶۰۴8 مترمربع است. هر کدام از پنل ها با زاویه اندکی نصب 

شده اند. به همین دلیل ساختمان شکلی عجیب دارد.
علاوه بر سیستم جمع آوری آب باران، پنجره هایی با قابلیت حفظ انرژی و 

چراغ های ال ای دی در ساختمان به کار رفته است.

روش های نادرست مصرف مواد غذایی عاملی مهم 
در بروز روماتیسم است، نگهدارنده ها در غذاهای 
رسیدن  مانع  صنعتی  های  روغن  و  ای  کارخانه 
ویتامین D خورشید به بدن می شوند و همین امر 

عاملی برای بیماری روماتیسم است.
پیشنهاد می شود این مطلب را بخوانید تا با سوپر 
غذای کاهنده درد روماتیسم و مواد غذایی که نباید 

مصرف کنید، آشنا شوید.
موز

موز سرشار از پتاسیم است و به انواع شیرینی، غذا، 
نوشیدنی ها و … افزوده می شود. پتاسیم و منیزیم 
موجود در این میوه، تراکم استخوان ها را افزایش داده 

و علایم و درد روماتیسم را کاهش می دهد.
توت سیاه

توت سیاه، علاوه بر خوش طعم بودن سرشار از 
آنتی اکسیدان است و سیستم ایمنی بدن را تقویت 
می کند. نتایج بررسی های اخیر نشان داده، افزایش 
آنتی اکسیدان های بدن به کاهش درد روماتیسم و 
التهاب مفاصل مبتلایان به آرتریت روماتوئید کمک 

می کند.
ماهی سالمون

امگا  چرب  اسیدهای  از  سرشار  سالمون  ماهی 
با  مبارزه  انجمن  دانشمندان  یافته های  است.   ۳
التهاب و درد  روماتیسم آمریکا نشان می دهند، 
روماتیسم و مفاصل افرادی که دست کم دو روز در 
هفته ماهی سالمون می خوردند کاهش یافته است.

چای سبز
یافته های محققان نشان می دهند، چای سبز 
های  نشانه  و  علایم  و  دارد  التهابی  ضد  خواص 
می  کاهش  را  استئوآرتریت  و  روماتوئید  آرتریت 
مواد تشکیل  افزودن  با  بلژیکی  دانشمندان  دهد. 
دهنده چای سبز به کشت سلولی غضروف انسان، 
مواد شیمیایی و آنزیم هایی که غضروف ها را از بین 

می برند را نابود کردند.
آب پرتقال

آب پرتقال، مثل سایر مرکبات سرشار از ویتامین 

ث است. ویتامین ث نقش اساسی در رشد طبیعی 
غضروف ها ایفا می کند. کمبود ویتامین ث تاثیر 
منفی بر تندرستی استخوان ها، دندان ها و غضروف 

های بدن می گذارد.
مواد غذایی مضر برای روماتیسم

مصرف  کاهش  داد  نشان  آنها  تحقیقات  نتایج 
غذاهای سرخ شده و آماده طبخ مثل گوشت های 
سرخ شده و غذاهای یخ زده آماده طبخ می تواند 
التهاب و درد روماتیسم را کم کرده و در واقع به باز 
گرداندن دفاع طبیعی بدن کمک کند. پیشنهاد ما: 
مصرف غذاهای سرخ شده و آماده طبخ را کم کرده 
و سبزیجات و میوه بیشتری در برنامه غذایی تان قرار 

دهید.
غذاهای طبخ شده در حرارت بالا

غذاهای کبابی، سرخ شده و یا پاستوریزه، مولکول 
خطرناک، پروتئین های خاصی را در بدن تخریب 
می کند و بدن تلاش می کند این مولکول های 
سمی را به کمک سیتوکین ها از هم جدا کند و این 

فرآیندها پیام آور التهاب در بدن هستند.
غذاهای دارای روغن ذرت

بسیاری از غذاها و اسنک های پخته شده دارای 
روغن ذرت و دیگر روغن هایی هستند که سرشار از 
اسید چرب امگا-۶ می باشند. اگرچه این غذاها طعم 
خوبی دارند اما ممکن است التهاب را در بدن افزایش 
دهند. در مطالعات صورت گرفته بر روی اثرات ضد 
روماتیسم  به  مبتلایان  در  بخصوص  امگا-۳  درد 
مشخص شد که روغن ماهی که دارای مقادیر بالایی 
اسید چرب امگا-۳ است ممکن است در برخی افراد 
به تسکین درد کمک کند. مصرف غذاهایی که دارای 
امگا-۶ هستند را با غذاهای حاوی اسید چرب امگا-۳ 
سالم و ضد التهاب مثل روغن زیتون، آجیل ها، بذر 

کتان و تخم کدو تنبل جایگزین کنید.
سیگار کشیدن

الکل و سیگار مشکلات بسیاری برای سلامت بدن 
ایجاد می کنند از جمله مفاصل را تحت تاثیر قرار می 
دهند. در افراد سیگاری خطر بروز روماتیسم بیشتر 

است، در حالیکه در کسانی که الکل مصرف می کنند 
خطر ابتلا به نقرس افزایش می یابد. برای داشتن 
مفاصل سالم و کاهش درد روماتیسم باید تعادلی از 
رژیم غذایی، فعالیت فیزیکی و مقدار کافی استراحت 
در بدن وجود داشته باشد که همه این موارد می تواند 
با مصرف الکل و سیگار به خطر بیفتد. پس تا دیر 
نشده سیگار و الکل را ترک کنید. سعی کنید خود 
را به خوردن غذاهای سالم، ورزش منظم و خواب با 

کیفیت عادت دهید.
مصرف لبنیات

محصولات لبنی از آنجا که دارای نوعی پروتئین 
هستند، ممکن است در درد روماتیسم نقش داشته 
باشند. بر اساس مطالعات صورت گرفته در برخی 
افراد این پروتئین ممکن است بافت اطراف مفاصل 
را تحریک کند. برخی از مبتلایان به روماتیسم که 
از دردهای روماتیسمی رنج می برند، رژیم غذایی 
پیروی می کنند که فاقد محصولات حیوانی و البته 
لبنیات است. پس اگر با رماتیسم درگیر هستید، برای 
درد روماتیسم بیشتر از آنکه پروتئین مورد نیاز بدن 
را از از منبع حیوانی و لبنی تامین کنید، به منابع 
گیاهی و سبزیجات مثل اسفناج، کره مغزها، سویا، 

لوبیا، عدس و بذر گنه گنه مراجعه کنید.
غذاهای پر نمک

بسیار مهم است که بدانید در غذایی که می خورید 
چه موادی است. بسیاری از غذاها بیش از حد نمک 
دارند و گروهی دیگر برای افزایش مدت زمان مصرف، 
مقدار زیادی مواد نگهدارنده. در برخی افراد مصرف 
بیش از اندازه نمک ممکن است باعث بروز التهاب 
در مفاصل شود. پس ارزش این را دارد که تلاش 
کنید نمک کمتری بخورید. لازم است، برچسب 
مواد غذایی را بخوانید و تا حد ممکن از خوردن مواد 
نگهدارنده و افزودنی بپرهیزید. نمک کمتر به مدیریت 
درد روماتیسم کمک می کند، بنابراین از مصرف 
غذاهای آماده بپرهیزید. اگرچه مصرف غذاهای آماده 
طبخ در ماکروویو راحت است، اما این غذاها اغلب 

سدیم بسیار بالایی دارند.

این خوراکی ها روماتیسم را درمان می کند 10حقیقتجالبدرموردموهایتانکه
مطمئنیمنمیدانستید

گفته می شود که موی مردمان آسیا از الاستیسیته و انعطاف بیشتری برخوردار است 
و در مقایسه با سایر نژادها رشد سریع تری دارد.

مو بهترین دوست شما است؛ به همین خاطر است که با شستشو، خشک کردن، 
آراستن و استفاده از صدها محصول دیگر به تقویت موهای خود می پردازید. آیا تا به 
حال به این فکر کرده اید که چرا ریزش مو متوقف نمی شود؟ در ادامه با ۱۰ حقیقت 

جالب در مورد مو بیشتر آشنا می شوید.
1.رشد مو در تابستان

موها در فصل تابستان و یا به طور کلی در آب و هوای گرم رشد بهتری دارند؛ 
افزایش رطوبت هوا در فصول گرم سال به این امر کمک می کند.

۲.ریزش مداوم مو
اکثر افراد روزانه ۱۵۰ تار مو از دست می دهند. به همین دلیل است که استفاده از 
شامپو و سرم مو باعث توقف ریزش طبیعی مو نمی شود )توجه: اگر ریزش موی شما 

غیر طبیعی است، شامپوی ضد ریزش خود را دور نیاندازید(.
3.خاستگاه شامپو

کلمه شامپو از واژه هندی »چامپنا« به معنای به ماساژ مشتق شده است. این 
مردمان آفریقا و آمریکا بودند که نخستین بار به یک محصول تقویتی برای مو دست 

یافتند. انتخاب شامپوی مناسب یک هنر است.
۴.قدرت موها

موی سر آن قدر قوی است که می تواند وزنی معادل ۱۲ تن را تحمل کند. وزنی 
معادل دو فیل آفریقایی! شگفت انگیز است، نه؟

۵.رشد سریع
موها پس از مغز استخوان از سریع ترن نرخ رشد در میان بافت های بدن برخوردارند. 

موی سر ماهانه ۱ تا ۲ سانتی متر رشد می کند.
6.افسانه آراستن

پیرایش و آراستن مو به رشد سریع تر آن کمک نمی  کند. اگر موخوره دارید، بهتر 
است هر چند وقت یک بار موهای خود را کوتاه کنید. باورهای نادرست بسیاری درباره 

سرعت رشد مو وجود دارد.
۷.جنسیت

جنسیت یکی از عواملی است که با بررسی تارهای مو مشخص نمی شود. ساختار 
موی مردان و زنان مشابه یکدیگر است. با این حال، موی انسان اطلاعات قابل توجهی 
در مورد داروهای مصرفی و سطح مواد آلی و ویتامین های موجود در بدن ارائه می کند.

۸.بهترین نوع مو
گفته می شود که موی مردمان آسیا از الاستیسیته و انعطاف بیشتری برخوردار 
است و در مقایسه با سایر نژادها رشد سریع تری دارد. در مقابل، موی مردمان آفریقا از 

کندترین نرخ رشد برخوردار است.
9.رشد مداوم

وقتی یک تار مو می ریزد، بلافاصله یک تار موی دیگر از همان نقطه شروع به رشد 
می کند. اگر می خواهید از موهایی لطیف و زیبا برخوردار باشید، باید با موهای تان به 

درستی رفتار کنید.
10.رایج ترین رنگ مو

مشکی و قرمز به ترتیب رایج ترین و نادرترین )۱%( رنگ موی طبیعی در کل 
جمعیت هستند.

یک شرکت خودروسازی از طرح اولیه کامیونی با موتور الکتریکی رونمایی کرده 
است. این شرکت تصمیم دارد روی این وسیله نقلیه باری پنل های خورشیدی 

نصب کند.
شرکت خودروسازی Cummins از طرح اولیه یک کامیون به نام AEOS رونمایی 
کرده که کاملا الکتریکی است. این کامیون به وسیله موتور الکتریکی و یک باتری 

۱۴۰ کیلووات برساعت حرکت می کند.
قدرت آن با کامیونی مجهز به موتور بنزینی ۱۲ لیتری یکسان است و قابلیت 

حمل ۴۴۰۰۰ پوند بار را بدون انتشار گازهای گلخانه ای دارد.
حتی  و  است  ساعته  یک  سریع  شارژ  فناوری  به  مجهز   AEOS همچنین
Cummins تصمیم دارد پنل های خورشیدی روی آن نصب کند تا طیف حرکت 

خودرو با یکبار شارژ را بیفزاید.
این درحالی است که چند روز قبل تسلا قصد خود برای تولید یک کامیون تمام 

الکتریکی را اعلام کرده بود.

پژوهشگران از کشف ۳8۱ گونه جدید در جریان 
تحقیقاتی دو ساله در آمازون برزیل خبر داده اند.

براساس گزارشی که صندوق حمایت از طبیعت 
و موسسه مامیروا برای توسعه پایدار منابع طبیعی 
در این مورد منتشر کرده اند این به معنای آن است 

که هر دو روز یک گونه جدید کشف شده است.
داده اند که  این گزارش هشدار  تهیه کنندگان 
در  گیاهان  و  حیوانات  جدید  گونه های  کشف 
فعالیت های  دلیل  به  که  گرفته  مناطقی صورت 

انسانی در معرض خطر قرار دارند.
بیش از ۲۰۰۰ گونه جدید در فاصله سال های 

۱۹۹۹ تا ۲۰۱۵ در این منطقه کشف شده اند.
این گزارش که در سائوپائولو برزیل منتشر شد، 
است  گزارش هایی  مجموعه  از  گزارش  سومین 
که تحقیقات سال های ۲۰۱۴ و ۲۰۱۵ را شامل 

می شود.
و  گونه ها  تنوع  خاطر  به  آمازون  جنگل های 

زیستگاه ها معروف است.
از  گونه  اولین  آراگوآیان  رودخانه  دولفین 
جنگ  از  پس  که  است  رودخانه ای  دولفین های 

جهانی اول کشف می شود
آمازون  برنامه  کننده  هماهنگ  ملو،  ریکاردو 
که  گفت  طبیعت  از  حمایت  صندوق  در  برزیل 
کشف صدها گونه جدید به معنای آن است که باید 

کارهای بسیار بیشتری در این منطقه انجام داد.
فعالیت های بشر نظیر  اما ملو هشدار داده که 
جنگل  برای  درختان خطری  قطع  و  کشاورزی، 

های آمازون بشمار می رود.
مرغ پفی غربی تنها گونه از پرندگان بود که در 

جریان این تحقیقات دو ساله کشف شد

کشف  مناطقی  در  گونه   ۳8۱ این  افزود:  وی 
شده اند که بشر در حال نابود کردن آن است. این 
برای ما بسیار مهم است به این دلیل که این مسئله 
با این واقعیت مرتبط است که قبل از آن که ما 
درباره گونه های جدید چیزی بدانیم فعالیت های 

اقتصادی ما باعث نابودی آن ها می شود.
این ماهی در استخری که موقتا در جزیره ای در 

رودخانه خینگو ایجاد شده بود، کشف شد
این گزارش درحالی منتشر شده که بحث های 
داغی در برزیل در مورد استفاده از منابع طبیعی 

برای استخراج از معادن در جریان است.
به طور خلاصه در طی این مدت، ۲۱۶ گیاهی 
که شناسایی نشده، ۹۳ نوع ماهی، ۳۲ دوزیست، 
آمازون کشف شده  در  پرنده  یک  و  ۱۹ خزنده 

است.

طرحاولیهکامیونیباپنلهایخورشیدیرونماییشد

3۸1گونهجدیددرجنگلهایآمازونکشفشد
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آیت الله علوی گرگانی در دیدار با وزیرفرهنگ و ارشاد اسلامی:

اجازه هتک حرمت به دین در 
جامعه داده نشود

آیت الله سبحانی در دیدار وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی  تاکید کرد:

لزوم نظارت بیشتر بر انتشار 
کتاب ها 

یکی از مراجع تقلید بر لزوم رسیدگی و اصلاح وضعیت 
برخی اماکن هنری تأکید کرد و گفت: نباید اجازه هتک 

حرمت به دین در جامعه داده شود. 
به گزارش مرکز خبر حوزه، آیت الله سید محمدعلی 
علوی گرگانی صبح جمعه در دیدار سید عباس صالحی وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی که در دفتر این استاد برجسته حوزه 
برگزار شد، با تبریک فرا رسیدن دهه ولایت و امامت، اظهار 
داشت: انتخاب شما به عنوان وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
که اهل کمال و فضل هستید، مایه خرسندی است و سوابق 
کاری شما مثبت است و از تجربیات خوبی برخوردار هستید.

وی با بیان اینکه وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با امور دینی 
مرتبط است، تصریح کرد: بر حسب فرموده نبی مکرم اسلام 
دین بهترین مسئله ای است که انسان باید دنبال آن برود؛ 
هیچ موضوعی جایگزین اهمیت به دین نمی شود و بر این 
اساس رسول خدا به امیرالمومنین)ع( می فرمود علی)ع( 
جان دینت را مراقب باش.استاد حوزه علمیه قم با اشاره به 
اینکه تأمین کردن مسائل دینی خیلی سخت است، ابراز 
داشت: خدا باید قوت و قدرت بدهد این بار سنگین را در 
وزارت ارشاد پیش ببرید.وی خطاب به وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی، گفت: انتظارات و توقعات از شما بالاست، در عین 
حال هرچه در مسائل دینی تلاش و کوشش کنید، ارزش 
دارد.آیت الله علوی گرگانی در بخش دیگری از سخنان خود 
بر لزوم رسیدگی و اصلاح وضعیت اجتماعی برخی اماکن 
هنری تأکید کرد و افزود: گاهی مجالس و جشنواره هایی 
برگزار می شود که رعایت مسائل دینی صورت نمی گیرد 
و مسامحه کاری می شود.وی افزود: ما انتظار داریم مسائل 
دینی در سینما، تئاتر و جشنواره ها رعایت شود؛ توصیه ها و 
سفارشاتی داشته باشید که اجازه داده نشود هتک حرمت 
اسلام و دین در جامعه صورت گیرد.این مفسر قرآن کریم 
در بخش دیگری از سخنان خود بر لزوم احیای سنت ها و 
آثار بزرگان دین تأکید کرد و گفت: مرحوم آیت الله العظمی 
بروجردی در این زمینه تلاش وافری داشتند و احیاء کننده 
سنن قبلی بودند؛ باید علوم گذشته بزرگان دین را زنده کرد و 
اجازه از بین رفتن آنها را نداد؛ وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
در این زمینه تلاش کند تا هم آثار بزرگان احیاء شود و هم 
در دسترس جامعه قرار بگیرد.وی در ادامه تصریح کرد: 
به حوزه های هنری بیشتر رسیدگی شود و بخش هنر در 

جامعه تقویت شود چرا که یکی از مسائل اسلام، مسئله هنر 
است.آیت الله علوی گرگانی در پایان خواستار ابلاغ سلام و 
تبریک اعیاد به رئیس جمهور شد و گفت: امیدواریم در دوره 
جدید فعالیت دولت، کاستی هایی که در جامعه وجود دارد از 
برکت و همت مسئولان برطرف شود و جامعه در مسیر خط 

رهبری به سمت عزت و پیشرفت حرکت کند.
صالحی:

 استقبال از تعامل بیشتر حوزه علمیه و وزارت 
ارشاد استقبال می کنیم

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی  نیز در این دیدارگفت: تلاش 
این وزارتخانه مراقبت بیشتر از گذشته به منظور صیانت از 

فضای فرهنگی ، هنری و دینی کشور است. 
سید عباس صالحی سیاست گذاری، برنامه ریزی و نیز 
فعالیت های هنری را از جمله وظایف وزارت فرهنگ برشمرد 
و افزود: معاونت ها، سازمان ها و موسسات فرهنگی متعدد 
زیرمجموعه این وزارتخانه فعالیت می کنند.وی ادامه داد: 
این شبکه گسترده و متنوع از فعالیت ها درحوزه فعالیت 
ارشاد موجب شده که با وجود صیانت ها و مراقبت ها، امکان 
بروز خطاهایی نیز وجود دارد که تلاش ما مراقبت بیشتر از 
گذشته به منظور صیانت از فضای فرهنگی، هنری و دینی 
کشور است.صالحی درادامه با اشاره به برگزاری مطلوب حج 
امسال گفت: با تلاش بعثه رهبر معظم انقلاب و دولت و 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی ، مسیر اعزام به حج با وجود 
تاخیرها، هموار شد و تاکنون اکنون شرایط خوبی برای 
حجاج فراهم شده است که دراین شرایط اعزام حجاج برای 
عمره گام بعدی است که می توان برنامه ریزی کرد.وی ادامه 
داد: در کنار زیر مجموعه وزارت ارشاد که به طور مستقیم 
با حوزه دین ارتباط دارد، هفت حوزه فعالیت دیگر ارشاد از 
جمله حوزه چاپ و نشر، نهاد کتابخانه های عمومی، شورای 
فرهنگ عمومی، رسانه ها و مطبوعات، بازی های رایانه ای، 
فعالیت های فرهنگی و هنری خارج از کشور و نیز فضای 
مجازی از اموری است که به طور غیرمستقیم به امور دین 
مرتبط است که نشان از ضرورت تعامل بیشتر وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی و حوزه علمیه است.وی با استقبال از تعامل 
بیشتر حوزه علمیه و وزارت فرهنگ و ارشاد گفت: ارتباط 
وزارت ارشاد با حوزه علمیه قم ارتباط پیوسته و متفاوت از 

گذشته است.

آیت الله جعفر سبحانی از مراجع عظام تقلید گفت: 
فرهنگ با حوزه ارتباط تنگاتنگی دارد به همین دلیل 
تنها وزارتخانه ای که می تواند با حوزه علمیه ارتباط 
نزدیک داشته باشد وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
است که باید تعامل میان آنها بیش از گذشته مورد 

توجه قرار گیرد. 
آیت الله جعفر سبحانی پنجشنبه شب دردیدار با 
سید عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با 
تاکید بر نظارت بیشتر بر انتشار کتاب ها افزود: باید در 
موضوع انتشار کتاب به محتوا توجه ویژه کرد چرا که 

کتاب در همه خانه ها وجود دارد. 
وی اظهار داشت: نظارت دقیق بر انتشار کتاب ها 
نیازمند هیاتی است که بر چاپ کتاب ها و نشریات 

نظارت کند. 
این مرجع تقلید توجه به حوزه کتاب و کتابخوانی 
و ریشه یابی سرانه پایین مطالعه در کشور را خواستار 
شد و افزود: با پدیده کم شدن کتابخوان در کشور 
مواجه هستیم که این امر موجب تعطیلی و نیمه 
تعطیل کردن چاپخانه های مختلف و تغییر شغل 
کتابفروشی ها شده است که ریشه یابی این پدیده باید 

در دستور کار وزارت ارشاد قرار گیرد. 
آیت الله سبحانی پیشرفت ملت ها را درگرو مطالعه 
که  جایی  هر  در  داد:  ادامه  و  دانست  کتابخوانی  و 
نشریات زیاد، محتوا بالا و خواننده و بیننده زیاد است 
نشان از فرهنگ بالای آنجا دارد و جایی که انتشارات 
کم و یا اگر کتاب ها چاپ شود به فروش نمی رود 
نشان از وجود مشکل است که باید ریشه یابی و مشکل 
حل شود. وی ادامه داد: کمک وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی در جهت پرداخت یارانه کاغذ به ناشرانی که 
کتابهای هدفمند تولید می کنند کار ارزشمند است. 

صالحی :
امیدوارم که بتوانم حلقه وصل بین حوزه و 

وزارت فرهنگ باشم
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز در این دیدار گفت: 
وزارت ارشاد عهده دار سیاست گذاری، برنامه ریزی و 
اقدامات فرهنگی در کشور بر عهده دارد که امیدواریم 
با اقدامات صورت گرفته در دوره جدید وزارت، شاهد 

شرایط بهتر و تکامل تر در حوزه های مختلف مرتبط 
با وزارت ارشاد باشیم و با ارتباط بیشتر با حوزه علمیه و 
روحانیت بخش دینی فعالیت های وزارت ارشاد از نظر 
عمق، معرفت و تاثیر گذاری ارتقا و تکامل پیدا کند. 
سید عباس صالحی افزود: ۲۲ هزار کانون فرهنگی 
هنری مساجد در سراسر کشور ، ۳ هزار کتابخانه، 
سازمان اوقاف و امور خیریه، بقاع متبرکه، سازمان حج 
و زیارت از جمله نهادهای زیر مجموعه وزارت ارشاد 
است که مشغول انجام اقدام های فرهنگی در کشور 
هستند. وی با مطلوب ارزیابی کردن شرایط برگزاری 
حج امسال اظهار داشت: شرایط برگزاری حج امسال 
مطلوب بوده و امیدواریم که این شرایط ادامه داشته 
در  عمره  برقراری حج  زمینه  شرایط  این  که  باشد 
امسال و سال های آینده را فراهم می کند. صالحی، 
مفاخر را هویت بخش جامعه و الگوهای نسل آینده 
دانست و گفت: انجمن مفاخر فرهنگی به منظور تکریم 
مفاخر فرهنگی درکل کشور و معرفی به نسل جدید 
ایجاد شده است. وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با بیان 
اینکه موسسه های فرهنگی از نظر کمی و کیفی رشد 
قابل توجهی در کشور داشته اند کرد: کتاب، شعر و 
ادبیات از جمله زمینه هایی است که حوزه علمیه می 
تواند با کمک وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی بیش از 

پیش به آن بپردازد. 
وی با اشاره به فعالیت ها و ظرفیت های فرهنگی 
سازمان  داد:  ادامه  کشور  از  خارج  در  ارشاد  وزارت 
از جمله سازمان های  ارتباطات اسلامی  فرهنگ و 
وابسته به وزارت ارشاد است که با داشتن 8۰ پایگاه 
و مرکز رایزنی در جهان فرصت های ویژه ای برای 
انتشار فرهنگ و معارف اسلامی و اهل بیت)ع( فراهم 

کرده است. 
صالحی تاکید کرد: ارتباط نزدیک تر وزرات فرهنگ 
و ارشاد اسلامی با حوزه علمیه به منظور استفاده از 
ظرفیت های غنی حوزه در مسائل مختلف فرهنگی 
وزارت  دوره جدید  های  اولویت  از جمله  هنری  و 
ارشاد است و به دلیل سوابق حوزوی و دانشگاهی، 
امیدوارم که بتوانم حلقه وصل بین حوزه و وزارت 

فرهنگ باشم. 

آیت الله حسین نوری همدانی از مراجع تقلید خواهان نظارت بیشتر وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی بر چاپ کتاب و نشریات شد 
و گفت: نظارت بر محتوای آثار و متون منتشر شده یکی از دغدغه های اصلی حوزه های علمیه است که باید مورد توجه قرار گیرد. 

وی روز پنجشنبه در قم خاطرنشان کرد: گاهی آثاری منتشر می شود که نویسندگان آنها کم سواد و یا مغرض می باشند و متاسفانه 
تولیدات آنها متناسب با مقتضیات اسلام و انقلاب نیست.آیت الله نوری همدانی با اشاره به این که در برخی موارد نظارت کافی بر 
کتاب ها صورت نگرفته است، اظهار داشت: به هر فرد قلم بدست نمی توان عنوان محقق و نویسنده را داد و باید بر نشر و چاپ کتاب 

ها نظارت جدی صورت گیرد.
وی با بیان این که مباحث هنری از دیگر دغدغه های موجود است، گفت: هنر دارای جذابیت ها و تاثیرگذاری خاصی است که 
باید از ظرفیت آن برای ترویج فرهنگ دینی و اسلامی استفاده کرد. آیت الله نوری همدانی خاطرنشان کرد: قرآن کریم، نهج البلاغه و 

صحیفه سجادیه با آن محتواهای غنی و بسیار بلند همه از جنبه های هنری بسیار غنی برخوردار می باشند.
وی گفت: در کتاب الغدیر علامه امینی نیز در کنار محتوای غنی از جذابیت های هنری زیادی استفاده شده است.

این مرجع تقلید بیان داشت: اینها همه نشانگر آن است که اسلام هیچ گاه با هنر مخالفت نکرده است ولی گاهی ممکن است هنر 
بر اساس آموزه های اسلامی به کار گرفته نشود.

آیت الله نوری همدای اظهار داشت: هنر مورد نظر اسلام یک هنر مثبت و خالی از لهو و لعب می باشد و ما نیز در حوزه های هنری 
باید در این راستا حرکت کنیم.

وی ادامه داد: کانون های فرهنگی هنری مساجد در جذب جوانان بسیار حائز اهمیت هستند و باید مورد توجه قرار گیرند.
وی همچنین با اشاره به اهمیت سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی در ترویج فرهنگ اسلامی و انقلاب بیان داشت: در گذشته به 

واسطه سازمان فرهنگ و ارتباط اسلامی، سفرهایی به مسکو، تانزانیا و کنیا و غیره داشتم که تاثیرگذار بود. 
آیت الله نوری همدانی در ادامه گفت: دشمنان تلاش کردند که انقلاب اسلامی را برای جهانیان به عنوان یک شورش داخلی معرفی 
کنند که آگاهی آنها از انقلاب کم است، به همین دلیل زمانی که محتوا و اهداف واقعی انقلاب برای مردم دنیا مطرح می شود، برای 

آنها بسیار جذاب می باشد، ما در این زمینه مسئولیت بسیار حساسی داریم.

وی ادامه داد: مردم برخی از کشورها، مذهب شیعه را به واسطه وهابیت و مخالفان شیعه و یا مطالعه برخی کتاب هایی ضد شیعی، 
شناخته اند، ما باید فرهنگ اسلام و تفکر اهل بیت عصمت و طهارت)ع( را برای آنها تبیین کنیم و به صورت طبیعی، مورد استقبال 

آنها قرار می گیرد. 
وی خواهان تقویت بیشتر ارتباط بین وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با حوزه علمیه شد و گفت: این تعامل و همکاری ها برای معرفی 

اسلام ناب بسیار مهم است و باید از این فرصت ایجاد شده برای تعالی بیشتر اسلام و انقلاب کمک کنیم.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی:

 به دنبال گسترش اخلاق و فرهنگ دینی و انقلابی در کشور  هستیم 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز در این دیدار با اشاره به این که دولت دوازدهم از دل یک انتخابات باشکوه و گسترده خارج شده 

است، گفت: انتخابات ۲۹ اردیبهشت ماه امسال یک اتفاق بزرگ و جلوه عظیمی از مردم سالاری دینی بود. 
سید عباس صالحی افزود: شرایط همدلی و آرامشی که در آستانه استقرار دولت و بعد از آن ایجاد شده، زمینه را برای انجام کارهای 
اساسی، رونق اقتصادی و بهبود وضعیت فرهنگی و اجتماعی فراهم کرده است. وی با تقدیر از مراجع تقلید برای دعوت مردم برای 
حضور در انتخابات و مهم خواندن سهم آنها در مشارکت گسترده مردم خاطرنشان کرد: مراجع تقلید با رهنمودهای خود، نقش 
مهمی در حماسه عظیم مردم در انتخابات ۲۹ اردیبهشت داشتند. وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با اشاره به علاقه خود به شهر مقدس 
قم گفت: امید است بتوانم پل و خط ارتباطی بین اهالی هنر و فرهنگ با حوزه های علمیه باشم تا یک نقطه اعتماد و اتکایی در این 
زمینه ایجاد شود. صالحی بیان داشت: وزارت ارشاد برخی وظایف حاکمیتی در حوزه دینی دارد و امید است بتوانیم از تعالی دین 
صیانت کنیم. وی بیان داشت: در دوره حضور در معاونت فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی از برخی از نخبگان و شخصیت های 
حوزوی در حوزه شورای نظارت و نشر کتاب ها و سایر محصولات فرهنگی استفاده شده است. صالحی گفت: در دوره جدید نیز از 
ظرفیت نخبگان حوزه علمیه قم بیشتر استفاده خواهد شد. وی ادامه داد: تکثر و گستردگی فعالیت ها در وزارت ارشاد ممکن است 
در برخی زمینه ها خطاهایی نیز به همراه داشته باشد ولی تلاش اصلی ما به حداقل رساندن این خطاها و گسترش اخلاق و فرهنگ 

دینی و انقلابی در کشور است. 

آیت الله نوری همدانی در دیدار وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی:

کانونهایفرهنگیهنریمساجدبایدموردتوجهقرارگیرند

در دیدار آیت الله استادی و وزیرفرهنگ و ارشاد اسلامی مطرح شد:

لزومتعاملوزارتارشادوحوزههایعلمیه
درگسترشدین

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با تاکید بر اینکه امروز جامعه از یک سو در خطر فاصله 
گرفتن از دین و از سوی دیگر در خطر عرضه شدن دین های عوامانه و سطحی نگرانه 
به جامعه قرار دارد، گفت: تعامل وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با حوزه و روحانیت با 
عنوان کانون دین شناسی، دین گستری و دین فهمی اصیل و بدون تحجر می تواند در 

فهم دین و انتشار آن بسیار موثر باشد.
سید رضا صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی آیت الله استادی دبیرشورای عالی 
حوزه با بیان اینکه آیت الله استادی از مفاخر فرهنگی و فکری حوزه علمیه و جهان 
تشیع هستند، اظهار داشت: ایشان معلم روش ها و منش های اخلاقی هستند و رفتار 
این استاد حوزه همیشه برای من درس آموز بوده است.وی همچنین به خدمات مرکز 
کتاب شناسی شیعه اشاره کرد و گفت: این موسسه در احیاء و انتشار آثار تشیع زحمات 
فراوانی کشیده است.وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با بیان اینکه این وزارتخانه از نهادهای 
مادر در نظام جمهوری اسلامی محسوب می شود، گفت: هویت اصلی انقلاب اسلامی 
فرهنگ است؛ همواره یکی از رسالت ها و دغدغه های مهم مرحوم امام راحل و رهبر 
معظم انقلاب در بخش فرهنگ بوده است.صالحی افزود: وزارت فرهنگ  و ارشاد اسلامی 
در میان نهادها و موسسات قوه مجریه در نظام اسلامی، نقش کانونی دارد.وی با بیان 
اینکه حوزه فرهنگ به عنوان حوزه هویتی جامعه اسلامی ما اهمیت اساسی داشته و 
دارد، گفت: ایران اسلامی همواره با فرهنگ شناخته شده است؛ مفاخر ما در این حوزه 
برخاسته اند و ما با اسامی بزرگانی نظیر شیخ طوسی، مرحوم کلینی، آیت الله العظمی 
بروجردی، علامه طباطبایی و شخصیت های ارزشمند دینی شناخته می شویم.وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی با تاکید بر اینکه امروز جامعه از یک سو در خطر فاصله گرفتن 
از دین و از سوی دیگر در خطر عرضه شدن دین های عوامانه و سطحی نگرانه به جامعه 
قرار دارد، گفت: تعامل وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با حوزه و روحانیت با عنوان کانون 
دین شناسی، دین گستری و دین فهمی اصیل و بدون تحجر می تواند در فهم دین و 
انتشار آن بسیار موثر باشد.صالحی افزود: ما می توانیم با ارتباط و تعامل با حوزه های 
علمیه از "خطر انزوای دین در فضای فرهنگی، هنری و زندگی اجتماعی" و "خطر درگیر 
شدن فضای فرهنگی اجتماعی با یک فهم دینی عامیانه و سطحی نگرانه" جلوگیری 
کنیم.وی بر لزوم تعامل و ارتباط فعال تر با روحانیت و حوزه های علمیه تاکید کرد و 
گفت: به دنبال استفاده از توان ها و ظرفیت های حوزه در ساحت های کاری وزارت 
ارشاد هستیم.وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در پایان خاطرنشان کرد: بنده به عنوان کسی 
که از خاندان روحانیت هستم و فرزند این مجموعه محسوب می شوم، امیدوارم بتوانم به 

عنوان حلقه وصلی برای این ارتباط و تعامل فعال تر و جدی تر باشم.

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار قم :

100درصدروستاییاندرطرحسلامتپوشش
دادهشدهاند

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار قم با بیان اینکه طرح تحول نظام سلامت با 
اعتبار قابل توجهی در قم دنبال شده است، گفت: ۱۰۰ درصد روستاییان در طرح 

سلامت پوشش داده شده اند.
محسن بهشتی پیش از ظهر روز پنجشنبه  در چهارمین نشست شورای اداری استان 
قم که به مناسبت هفته دولت در تالار معصومیه برگزار شد، اظهارداشت  به مناسبت 
هفته دولت برای استان قم در بخش زیربنایی ۱۲8 پروژه، در بخش کشاورزی ۵۴ 
پروژه، در بخش صنعت هفت پروژه و در بخش خدمات نیز ۱۶ پروژه دنبال شده است.

وی  با اشاره به اینکه ۲۰۴ پروژه در هفته دولت با اعتباری بالغ بر چهار هزار و ۵۱۰ 
میلیارد ریال افتتاح می شود، اظهار کرد: ۲7 دستگاه دولتی و نهاد غیر دولتی این پروژه ها 

را در نقاط مختلف استان دنبال می کنند.
وی اضافه کرد: به مناسبت هفته دولت برای استان قم در بخش زیربنایی ۱۲8 پروژه، 
در بخش کشاورزی ۵۴ پروژه، در بخش صنعت هفت پروژه و در بخش خدمات نیز ۱۶ 

پروژه دنبال شده است.
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم خاطرنشان کرد: سه پروژه در حوزه 
اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری، احداث چهار مدرسه در حوزه اداره نوسازی و 
بهره برداری مدارس، پروژه آبیاری کم فشار، احداث توسعه باغ های پسته، گیاهان دارویی، 
پرورش ماهی در حوزه سازمان جهاد کشاورزی، پروژه بسته بندی مرغ، ماهی و گوشت 
در حوزه اداره کل دامپزشکی، احداث نیروگاه برق آبی، توسعه شبکه فاضلاب و نصب 
شیرهای فشارشکن در حوزه شرکت آب و فاضلاب شهری و هزار و ۱۱۲ پروژه مسکن 
مهر، آسفالت برخی از محورهای استان در حوزه اداره کل راه و شهرسازی استان قم در 

هفته جاری افتتاح شده است.
وی با بیان اینکه پروژه آبرسانی به روستاهای میم و قبادبزن توسط شرکت آب و 
فاضلاب روستایی دنبال شده است، تصریح کرد: ۱8 پروژه مختلف به همت سازمان 
تعاون روستایی، پروژه گازرسانی به نیزار توسط شرکت گاز، احداث خط دوم ریلی به 
قمرود و اجرای چندین زیرگذر توسط اداره کل راه آهن و بهره برداری از سه واحد صنعتی 

در شهرک شکوهیه به مناسبت هفته دولت انجام شده است.
بهشتی پور از اجرای چهار پروژه در حوزه شرکت ارتباطات زیرساخت، دو پروژه در 
حوزه شرکت برق و چهار پروژه در حوزه دانشگاه علوم پزشکی قم یاد کرد و ادامه داد: از 
شاخص های مهم نمایندگان دولت یازدهم در قم پیگیری تعهدات ۲7 پروژه سفر رئیس 

جمهور به قم با اعتباری بالغ بر ۳۱۵ میلیارد تومان بوده است.
وی از احداث راه آهن سریع السیر، افتتاح سد کوچری با اعتباری بالغ بر ۳7۰ میلیارد 
تومان، احداث مجتمع های گردشگری و تفریحی همانند مهر و ماه، زیتون، آب و تاب 
و دهکده صبا به عنوان برخی از دستاوردهای دولت یازدهم در قم نام برد و گفت:  
تکمیل حفاری خط نخست مترو و آغاز خط دوم، احداث بزرگراه های درون شهری 
و تقاطع ها، استخدام ۳۰۰ آتش نشان در شهرداری قم و جذب ۲۴۰ میلیارد تومان 
اعتبار برای ارتقای کیفیت آب و پروژه های آب رسانی از دیگر اقدامات مورد نظر دولت 

در قم است.
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم با اشاره به ساخت واحدهای مسکونی و 
واگذاری آنها به بهزیستی، کمیته امداد امام خمینی و بنیاد شهید و امور ایثارگران اظهار 
کرد: هزار و ۴۰۰ تخت درمانی استان به دو هزار و ۱۰۰ تخت رسیده و در این بخش 
با رشد ۴۳ درصدی مواجه بوده ایم، مراکز بهداشتی و درمانی نیز از ۱۵۱ مورد به ۲۰7 

مورد رسیده است.
وی با بیان اینکه طرح تحول نظام سلامت با اعتبار قابل توجهی در قم دنبال شده 

است، گفت: ۱۰۰ درصد روستاییان در طرح سلامت پوشش داده شده اند.

مدیرعامل شرکت شهرك های صنعتی استان قم  مطرح کرد

شناساییپتانسیلایجادنواحیصنعتیجدید
برایتولیداتروستایی

مدیرعامل شرکت شهرك های صنعتی قم، از آغاز شناسایی ظرفیت های تولیدی 
مناطق روستایی استان با هدف ایجاد زیرساخت های لازم برای توسعه تولیدات و 

افزایش اشتغال خبر داد.
امیر طیبی نژاد در بازدید از نواحی صنعتی با اعلام این خبر اظهارداشت:خوشبختانه 
ظرفیت های خوبی در سطح روستاهای استان وجود دارد که می توان با حمایت و 
توسعه آنها از مقیاس محصولات خانگی به تولید انبوه وصنعتی ضمن افزایش درآمد 

خانوارها موجبات رونق تولید و اشتغال را فراهم کرد.
وی با بیان اینکه مجموعه استان و استاندار قم بدنبال ایجاد رونق در مناطق روستایی 
هستند گفت: سازمان صنایع کوچك وشهرك های صنعتی ایران برنامه حمایتی ویژه 
ای برای توسعه فضای کسب وکار مناطق روستایی دارد و در بازدیدهای هفته دولت 
استاندار از مناطق روستایی استان نیز بر ضرورت ایجاد رونق تولید و اشتغال در این 

مناطق تاکید شد.
طیبی نژاد تصریح کرد: شرکت شهرك های صنعتی قم طی چند ماه اخیر به شناسایی 
پتانسیل های موجود روستایی در فضای کسب وکار ورود کرده و مشخص شد در 
بخشهای صنایع دستی و خیاطی، تولید پوشاك، فنرسازی، صنایع تبدیلی در حوزه 
تولیدات و محصولات باغی و دامی، بسته بندی مواد غذایی، خدماتی و قالیباقی، ظرفیت 
های خوبی وجود دارد که با توسعه آن می توان نسبت به افزایش اشتغال در استان 

گام برداشت.
مدیرعامل شرکت شهرك های صنعتی قم با اشاره به سخنان رهبر انقلاب در نگاه 
واستفاده توانمندی های داخل برای مقابله با تحریم ها و ایجاد اقتصاد مقاومتی افزود: 
تحقق اقتصاد مقاومتی یعنی توجه به همین استعدادها و توانمندی های داخلی خودمان 
در تمام نقاط کشور از شهرها و شهرك های صنعتی گرفته تا روستا ها و نواحی صنعتی و 
ما باید زیرساخت های لازم برای توسعه توانمندی های روستا های استان را فراهم کنیم.

وی توسعه صنعتی روستاها را متناسب با شرایط و ساختار هر منطقه برشمرد و با تاکید 
بر پرهیز از ورود صنایع آلاینده به این مناطق گفت: از ویژگی های توسعه صنایع تبدیلی 
و محصولات روستایی پاك بودن واحدهای صنعتی آنهاست که ما بر ضرورت توسعه 

متوازن نواحی روستایی متناسب با صنایع پاك تاکید داریم.
طیبی نژاد اضافه کرد: با شکل گیری و رونق تولیدات و افزایش اشتغال در روستا های 
استان می توان در همین مناطق از پتانسیل گردشگری استفاده کرد و نسبت به ایجاد 

بازارها و فروشگاه های فروش محصولات اقدام نمود.

یکی ازکارهای مهم وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، پشتبیانی از آثار مکتب حوزویان 
است؛ تعداد بسیاری از حوزویان آثار خوبی تالیف کردند که متاسفانه به چاپ نرسیده است 

که امیدواریم که موانع مهمی که در عرصه نشر وجود دارد به نوعی رفع شود.
آیت الله حسینی بوشهری عصر روزپنجشنبه  در دیدار با وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، 
با اشاره به انتظارات بالای جامعه حوزوی و فرهنگی و هنری از وزیر جدید فرهنگ و ارشاد 
اسلامی، گفت: حضور دراز مدت شما در عرصه های فکری و فرهنگی، چه زمانی که در 
حوزه به عنوان یک چهره شاخص فکری و اهل قلم و چه در زمانی که در وزارت ارشاد در 
جایگاه معاونت عهده دار کارهای بزرگی بودید، مثمر ثمر بوده است.معاون جامعه مدرسین 
حوزه علمیه قم تصریح کرد: وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی فعالیت های بسیار سنگینی را 
به دوش دارد و امیدواریم این زمینه کاری عظیمی که در مقابل شما است به خوبی اداره 
شود و انتظارات جامعه، مردم و علما را برآورده کند.وی افزود: وضعیت امروز حوزه با سال 
های قبل قابل مقایسه نیست؛ تعداد مجلات و کتبی که در قم منتشر می شود؛ تاسیس 
انجمن های علمی گسترده و قوی در حوزه از ظرفیت های بسیار خوب حوزه است که 
نظام و وزارت ارشاد می تواند از این ظرفیت در پاسخگویی به نیازهای ایران اسلامی بهره 

بگیرد.عضو مجلس خبرگان رهبری تصریح کرد: معاونت پژوهش حوزه در یک برهه ای کار 
بسیار خوبی انجام داد و طی مکاتبه با وزارت خانه های مختلف، اعلام کردند که نیازهای 
آنها در عرصه دینی و مذهبی اعلام کنند؛ این نیازها به انجمن های علمی ارجاع داده 
شد که بخشی از آنها پاسخ داده شد و بخش دیگر در حال پاسخگویی است.وی گفت: 
نمایشگاه های کتابی که به شکل تخصصی می تواند در خود حوزه و مراکز تخصصی حوزه 
برگزار شد از ظرفیت های خوبی است که باید انجام داد؛ یکی ازکارهای مهم وزارت ارشاد، 
پشتبیانی از آثار مکتب حوزویان است؛ تعداد بسیاری از حوزویان آثار خوبی تالیف کردند 
که متاسفانه به چاپ نرسیده است که امیدواریم که موانع مهمی که در عرصه نشر وجود 
دارد به نوعی رفع شود.وی اظهارکرد: خوشبختانه حوزه، بخشی از کار خود را به مباحث و 
مسایل هنری قرارداده؛ تا کنون همایش هایی در زمینه شعر برگزار کردیم و خوشبختانه 
اشعار فاخری نیز در این عرصه ارایه شده است؛ اگر این استعدادهای هنری حوزه ساماندهی 
و پشتیبانی شود قطعا تعامل مشترک حوزه و ارشاد را متجلی می کند.وی گفت: پیشنهاد 
داریم که وزیر ارشاد گاهی برخی از مسایل در ادوار گذشته رخ داده که جلوی کار حرکت 
ارشاد را گرفته است که این مباحث بخشی از انرژی و ظرفیت ارشاد را به خود مشغول کرده 

است و در عرصه ها دیگری که می توانسته است نقش آفرینی داشته باشد نتوانسته است.
آیت الله بوشهری در پایان بیان کرد: رای بالای مجلس به وزیر ارشاد و خرسندی طلاب و 
حوزویان از انتخاب کسی که سالها در حوزه حضور داشته است، این امید را ایجاد کرد که 

نقش آفرینی بیشتری داشته باشید.

تولیت آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه )س( گفت: حرکت در خط آشکار اسلام و انقلاب از وظایف اصلی وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی می باشد. 

آیت الله سید محمد سعیدی روز جمعه در دیدار وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی اظهار داشت: وزارت فرهنگ ارشاد باید حرکت 
به سمت دعوت مردم به تقوا، کمال و اجرای احکام اسلامی را در پیش بگیرد و در این راه احکام اسلامی باید قدم به قدم اجرا و 
ملاحظات و سلایق مختلف باید مورد توجه قرار گیرد. وی خطاب به وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: شما از مفاخر حوزه و 
برخاسته از بیت علم، سیاست و تقوا هستید که به دلیل جایگاه وزارت ارشاد و انتظارهای رهبر معظم انقلاب، رئیس جمهوری، 

مراجع تقلید و مردم با سلایق مختلف موجب می شود که کار در این وزارت بسیار سخت باشد. 
وی ادامه داد: از شخص شما که مورد اعتماد مراجع و حوزه علمیه وبزرگان علم، ادب و هنر هستید انتظار می رود در این جایگاه 
موجب تعامل بیشتر حوزه علمیه و وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و نیز شرایط رفت و آمد علما در وزارت ارشاد و اهل فرهنگ 
در حوزه فراهم شود. وی افزایش تعامل میان حوزه علمیه و وزارت فرهنگ و ارشاد را برطرف کننده دغدغه های حوزه دانست و 
گفت: حرم حضرت معصومه)س( به عنوان منشا تحول بزرگ سیاسی و فرهنگی در کشور آماده همکاری با وزارت فرهنگ و ارشاد 

اسلامی هستیم و برای موفقیت شما دعا می کنیم. آیت الله سعیدی همچنین از وزیر و کارکنان وزرات فرهنگ و ارشاد اسلامی 
برای حضور در مراسم غبارروبی در حرم حضرت معصومه)س( دعوت کرد. 

نقش الگوسازی قم در کشور بسیار بالاست
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز در این دیدار با بیان اینکه در حوزه فرهنگ عمومی باید تحولات بهتری در کشور اتفاق 
بیفتد گفت: قم به دلیل خاستگاه انقلاب اسلامی بودن اگر فرهنگ عمومی در تراز فرهنگ دینی باشد، می تواند در کشور 
الگوسازی کند. وی ادامه داد: نقش الگوسازی قم در کشور بسیار بالاست و بسیاری از سنت ها اگر در قم جا بیفتد می تواند 
در کشور اثرگذاری کند. صالحی با بیان اینکه تاثیر فرهنگ عمومی در قم فقط مختص شهر قم نیست بلکه بر تمام کشور 
اثرگذار است افزود: وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی آمادگی تعامل حداکثری با آستان مقدس حرم حضرت معصومه)س( و 

فرهنگ عمومی در قم را دارد. 
دیدار با آیت الله یزدی رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم ، طلاب و روحانیان و هنرمندان از دیگر برنامه های امروز جمعه 

صالحی در سومین روز سفر به این شهر است. 

آیت الله حسینی بوشهری در دیدار با وزیرفرهنگ و ارشاد اسلامی:

آثارمکتوبحوزویانبایدحمایتشود

تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س( دردیدار با وزیرفرهنگ و ارشاد اسلامی: 

حرکتدرخطاسلاموانقلابازوظایفاصلیوزارتارشاداست






